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további részletek a 3. oldalon

Következő számunk 2023. október 18-án jelenik meg.

KÖZGYŰLÉSI 
UTÓZÖNGÉK
A fejlesztések és a feljelentés. E két téma köré csoportosul a 
múlt heti soron kívüli közgyűlés utáni online kommunikáció. A 
Czirákiné kapcsán tett ígéret esetében a Fidesz Dél-Zala már a 
tanácskozás alatt posztolta a viszontválaszát, míg a Rozgonyi- 
óvoda fejlesztését rögvest, csütörtökön be is jelentette mindkét 
oldal. 

LEGFONTOSABB  
A TERMŐFÖLD 

VÉDELME
Immár 9 éve teljesít járőrszolgálatot Laki József Attila és Simon 
Zsolt a Szentgyörgyvári hegyen és a Mórichelyi zártkerti ingat-
lanoknál. Ha egyikük éppen szabadságon van, egy közterület-
felügyelővel járják a rendelet szerinti illetékességi területükhöz 
tartozó körzetet a hét szinte minden napján, alkalmanként szom-
bat és vasárnap is. Bár még zöld a határ, átléptünk az októberbe, 
az évszakváltás azonban nem jelent könnyebbséget a mezőőrök 
munkájában.  

folytatás a 2. oldalon részletek a 10. oldalon

Pénteken hajt fejet a magyarság az 1848/49-es forrada-
lom és szabadságharcot követő megtorlások áldozatai 
– köztük Batthyány Lajos miniszterelnök és az aradi vér-
tanúk – emléke előtt. A 174 évvel ezelőtti eseményekben 
életüket áldozó hazafiak magatartása számos példát szol-
gáltathat az utókor számára. 

A városi köztudatban a NE-
SZI-ről, vagyis a Nagykanizsai 
Egyesített Szociális Intézmény-
ről sokaknak csupán a Teleki 
úton található idősotthon és a 
bentlakásos elhelyezés jut eszé-
be, pedig itt sokkal többről van 
szó.
5. oldal

Jó annak a településnek vagy 
városrésznek, ahol olyan lo-
kálpatrióta lakók élnek, akikre 
mindig számíthat a közösség.

Október első hetében járunk, 
nézzük azokat a kérdéseket, 
amelyeket olvasóinktól kap-
tunk, a zöldségeskerteket 
illetően.

EGY KIVÁLÓ EMBER... ÁSÓ, KAPA, GEREBLYE 98.ÉRDEKES EMBEREK 60.

8-9. OLDAL 11. OLDAL

Tarnóczky Attila, Nagykanizsa 
díszpolgára halálának harma-
dik évfordulója alkalmából 
egykori barátja, Böröcz Zoltán  
emlékezik róla.

4. OLDAL

archív fotó
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2 KANIZSA ÚJSÁG KÖZÉLET

KÖZGYŰLÉSI UTÓZÖNGÉK
emeltük ki, hogy a helyi kormányoldal a világhálón szeptember 
11-től 19-ig, 13 posztot szentelt az 588 milliós listán lévő fejlesz-
téseknek. Az ÉVE kisebb hévvel számolt be a projektekről, de 
azon kiírásuk, miszerint: „A legnehezebb 4 év áll mögöttünk, 
mégis hosszú idő után ez volt Nagykanizsa legsikeresebb 4 
éve!” – valószínűleg erre volt válasz. A közgyűlésen döntöttek ar-
ról, hogy három nyílászáró cseréjével elindulhat Rozgonyi-óvo-
da fejlesztése. Ezt most Szabó Szilárd hozta a közgyűlés elé, így 
a pártja neki tulajdonítja a sikert. „Szabó Szilárd, a Fidesz-frakció 
vezetőjének kezdeményezésére megszületett a döntés a Rozgo-
nyi Óvoda kritikus állapotú nyílászáróinak mielőbbi cseréjéről. 
Nemrégiben Szabó Szilárd egy bejárást kezdeményezett, ahol 
elmondta: Két csoportszobában 3 db homlokzati nyílászáró 
cseréje mindenképp indokolt az üzemeltetés folyamatosságá-

„7 és félmillió forinttal emelték a 
támogatását a Városfejlesztőnek, ha 
rosszmájú lennék, azt is mondhatnám, 
s kérem, ezt a szükséges humornak 
vegyék, hogy Fodor úr és az ügyve-
zető a spanyolországi kirándulás alatt 
döntötte ezt el” – ez volt az a mondat 
Balogh Lászlótól, amivel a közgyűlési 
kánonba emelte a kormánypárthoz 
kötődő mémoldal utalgatásait, bár 
azok a sorok sokkal inkább sikkasz-
tásra, mintsem „nem etikus egyezte-
tésekre” céloznak. Egészen pontosan 
így: „Nemrég szivárgott ki a hír, hogy 
a városfejlesztő cég vezetője Czirákiné 
»rámpás« Judit nem igazán tud elszá-
molni sok tízmillió forinttal, pontosab-
ban HETVENKÉT millióval. Az internet 
okos és nem felejt ezért is tevődik fel 
jogosan a kérdés a nagykanizsai em-
berekben: Csak nem a spanyolországi 
kiruccanásukat is ebből finanszírozták 
Fodor Csabával?” 

Valószínűleg erre gondolhatott 
mind Fodor Csaba, mind Horváth 
Jácint, amikor a közgyűlési felszólalá-
sukban a büntetőfeljelentést helyez-
ték kilátásba. Fodor azt is elmondta, 
megkérte képviselőtársait, a jövőben 
minden olyan bejegyzést vizsgáljanak 
meg, amik a rágalmazás kategóriá-
ját súrolják. Az ülésen Balogh László 
védte a mundért, szerinte ő humori-
zált, a feljelentést pedig tegyék meg. 
Hevesebben reagált a Fidesz Dél-Zala, 
holott valószínűleg az ÉVE képviselői 
ezúttal nem is feléjük címezték a mon-
dataikat. Íme a poszt: „Most a Fidesz 
Dél-Zala oldala van célkeresztben. 
Úgy tűnik, posztjaink betaláltak! Ál-
lunk a feljelentés elébe, így legalább 
SOKKAL RÉSZLETESEBBEN, szélesebb 
körben, a nagy nyilvánosság előtt 
mondhatnánk el olyan információkat, 
amelyek a Czirákiné Pakulár Judit által 
vezetett Nagykanizsai Városfejlesztő 
Kft. eddigi valós működését tárnák fel. 
Egy-két példát már most bedobunk, 
ebből Czirákiné talán érteni fogja, 
hogy mi is vár rá…A BLG mellett az 
inkubációs ökoszisztéma sikertelen 
közbeszerzési eljárásáról is hallottunk 
néhány érdekes dolgot, de a Csóna-
kázó-tónál megvalósult fejlesztések 
kapcsán is elő tudunk állni érdekes 
információkkal. Úgy hallottuk, ezek 
az esetek jelentősen kötődhetnek egy 
G.L. monogramú személyhez…”  

Még a legutóbbi szemlénkben 

nak biztosítása érdekében. Most közgyűlési előterjesztést tett 
az ügyben. A döntés megszületett, hamarosan megtörténik a 
nyílászárócsere.”

A döntés hírét az ÉVE is azonnal közhírré tette, a címben ki-
emelve, hogy a várost vezető ÉVE-frakció döntése alapján indul 
a beruházás. Egy hozzászólásban Szabó Szilárdnak is reagált a 
többségi frakció. „Anno hiába volt a támogatási kérelem Balogh 
László asztalán, számára sokkal fontosabb volt, hogy a saját 

egyházának óvodájának adjon 7 mil-
lió forintot. Természetesen az is fon-
tos volt, de a város óvodája előbbre 
való lett volna akkor. Persze lehetett 
ezt is tetézni: a Fidesz frakció akkor 
is mindent megtett, amikor az 588 
milliós listáról kellett kihúzatni - nem 
jóváhagyatni - a Rozgonyi óvodával 
kapcsolatos fejlesztést. A történtek 
ellenére azért örülünk, hogy végre a 
Fidesz frakciónál is megvilágosodtak 
és rájöttek, hogy ezt a problémát ke-
zelni kell.” 

Mindezek mellett egy-egy beruhá-
zásról számolt még be saját írással a 
két politikai oldal. Az ÉVE részéről a 
Fáy András utca munkáit mutatták 
be, mint írják: „Bodó László, a körzet 
képviselőjének javaslata, a várost ve-
zető ÉVE frakciónak pedig a döntése 
után a mai nap elkezdődött a járdafel-
újítás a Fáy András utcában is!” Ahogy 
arról a kanizsaujsag.hu-n már olvas-
hattak, a járdák most az északi és a 
déli oldalon is megújulnak, összesen 
410 méteres szakaszon. A projekt ösz-
szköltsége mintegy 18 millió forint, 
és Bodó László szerint, Balogh László 
képviselősége alatt azért sem lobbi-
zott a fejlesztés érdekében, mert egy 
közeli rokona él az utcában. 

A kormánypárt egy kiskani-
zsai munka elindulását emelte ki,  
Dénes Sándor sikereként és az ÉVE 
kudarcaként említve azt, hogy a teljes 
járdaszakasz jövőre újul meg. „Fodor 
Csabáék időhúzása nem marad kö-
vetkezmények nélkül, és mindennek 
az elszenvedői a nagykanizsai embe-
rek. Kiskanizsán a Szent Rókus utcai 
járda is e forrásból újult volna meg 
teljes hosszában. Azonban Fodor 
Csaba, Horváth Jácint és csapatuk 
időhúzása miatt csupán a Bajcsy-Zsi-
linszky E. utcai csomóponttól a 24-es 
számig tartó szakasz felújítására ke-
rülhet sor…Dénes Sándor, a terület 
fideszes önkormányzati képviselője 
előterjesztésében kérte, hogy az 
előzmények ismeretében a közgyűlés 
szavazza meg a jövő évre a hiányzó 
járdaszakasz felújításának beterve-
zését.” A történelmi hűség kedvéért 
fontos megemlíteni, hogy Dénes 
Sándor javaslata egyhangúlag ment 
át, azaz megkapta az ÉVE képviselői-
től is a támogató voksot. 

MIKÓ-BARÁTH György



Felhívás Bursa Hungarica ösztöndíj pályázatra
Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata idén is csatlakozott a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 2024. 
évi fordulójához. 

A pályázati kiírás és Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyűlésének a Bursa Hungarica Felsőoktatási szociális ösztöndíj elbírálásának rendjéről 
szóló szabályzata értelmében két típusú ösztöndíjra nyújthatnak be pályázatot a hátrányos szociális helyzetű fiatalok:

Az „A” típusú ösztöndíjpályázatra azok a települési önkormányzat területén lakóhellyel rendelkező, hátrányos szociális helyzetű felsőoktatási 
hallgatók jelentkezhetnek, akik felsőoktatási intézményben (felsőoktatási hallgatói jogviszony keretében) teljes idejű (nappali munkarend) 
alapfokozatot és szakképzettséget eredményező alapképzésben, mesterfokozatot és szakképzettséget eredményező mesterképzésben, osztatlan 
képzésben vagy felsőoktatási szakképzésben folytatják tanulmányaikat. 

A „B” típusú ösztöndíjpályázatra azok a települési önkormányzat területén lakóhellyel rendelkező, hátrányos szociális helyzetű fiatalok 
jelentkezhetnek, akik a 2023/2024. tanévben utolsó éves, érettségi előtt álló középiskolások vagy felsőfokú végzettséggel nem rendelkező, 
felsőoktatási intézménybe még felvételt nem nyert érettségizettek; és a 2024/2025. tanévtől kezdődően felsőoktatási intézmény keretében 
teljes idejű (nappali munkarend) alapfokozatot és szakképzettséget eredményező alapképzésben, osztatlan képzésben vagy felsőoktatási 
szakképzésben kívánnak részt venni. 
A pályázatbeadáshoz A Bursa Hungarica Elektronikus Pályázatkezelési és Együttműködési rendszerében (EPER-Bursa rendszer) pályázói 
regisztráció szükséges, melynek elérése: 
https:// www.eper.hu/eperbursa/paly/palybelep.aspx. 
Kizárólag a regisztrációt követően lehetséges a pályázati adatok feltöltése. A pályázók a regisztrációt követően az elektronikus felületen 
maguk rögzítik az adataikat teljes büntetőjogi felelősséget vállalva. 
A pályázat csak a pályázati kiírásban meghatározott csatolandó mellékletekkel együtt érvényes, a pályázat valamely melléklet hiányában formai 
hibásnak minősül.
A pályázó által kinyomtatott űrlapot az állandó lakóhely szerint illetékes települési önkormányzat Polgármesteri Hivatalánál írásban, a 
pályázó által aláírva, egy példányban kell benyújtani. (Polgármesteri Hivatal, 8800 Nagykanizsa, Erzsébet tér 7.  – Humánigazgatási csoport      
alagsori ügyfélfogadó: H: 8-12, SZ: 8-12, 13-1600, Cs: 8-12) 
A pályázat csak a pályázati kiírásban meghatározott csatolandó mellékletekkel együtt érvényes, a pályázat valamely melléklet hiányában formai 
hibásnak minősül. A pályázatok benyújtására 2023. október 3. és 2023. november 3. között van lehetőség. A pályázatok elbírálásának 
határideje: 2023. december 6. További információ: Pőczéné Faics Gabriella, 20/849-2442
A teljes pályázati kiírás a www.nagykanizsa.hu honlapon olvasható.
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EMLÉKEZZÜNK A HŐSÖKRE!
A március 15-i forradalom és 

szabadságharc valódi okaival 
ellentétben az október 6-i ese-
mények lefolyásával a magyarok 
többsége tisztában van. Az okta-
tási intézményekben minden év-
ben megemlékeznek az Aradon 
és Budapesten történt kivégzé-
sekről, a 13 vértanú névsoráról, 
így felnőttkorára az ember kap 
egy képet az eseményekről. Az 
augusztus közepén történt vilá-
gosi fegyverletétel után egyér-
telmű volt, hogy a császári udvar 
Julius Haynau vezetésével példát 
kíván statuálni a magyarokon, 
így a kivégzett tábornokok sor-
sa nem volt kérdéses. A magyar 
tiszteket és Batthyányt koncep-
ciós perekben ítélték kötél általi 
halálra, felségárulás és fegyveres 
lázadás miatt. Előbbi vádpont 
a történészek szerint már azzal 
megdőlt, hogy Ferenc József 
nem volt magyar királlyá koro-
názva. Az akasztás példátlannak 
számított, hiszen abban az idő-
ben a gyilkosokat és az erőszak-

tevőket kötötték fel, és nem a 
katonatiszteket. Az aradi 13 közül 
végül négy katonatiszt ítéletét 
„kegyelemből” golyó általi halál-
ra változtatták.  

Benke Dániel, a Halis István 
Városi Könyvtár munkatársa sze-
rint azonban vannak olyan aspek-
tusai is a ’49-es eseményeknek, 
amelyek nem mindig kapják 
meg a kellő hangsúlyt. Az egyik 
legfontosabb tény, hogy az aradi 
vértanúk közül nem volt minden-
ki magyar származású: Damjani-
ch János rác, Knezić Károly horvát 
volt, Poeltenberg Ernő pedig az 
anyanyelvünket szinte egyáltalán 
nem beszélő osztrákként harcolt 
a magyar szabadságért. - Talán a 
legékesebb esete ennek Leinin-
gen-Westerburg Károly, aki egy 
német arisztokrata családból 
származott. Senki sem kénysze-
rítette, hogy ebben az ügyben 
részt vegyen, a pályafutása más 
irányba alakuljon, az ő élete 
ugyanúgy folyt volna tovább, ha 
csak páholyból nézi mi folyik, 

számára azonban ez fontos volt. 
Ő úgy érezte, hogy ez egy olyan 
ügy, ami mellé oda kell állni – 
emelte ki Benke Dániel. 

A kanizsai bibliotéka könyvtá-
rosa szerint a vértanúk ember-
ségből és férfiasságból is példát 
mutattak a mindenkori emberek-
nek. Szinte valamennyien házas, 
többgyermekes családapák vol-
tak, akik az életük utolsó nap-
jaiban is feleségük és rokonaik 
jövőjével törődtek. Ezt bizonyítja 
fennmaradt levelezésük is. - Ezek 
nagyon szép történetei annak, 

amikor egy ember belenyugszik 
a sorsába és abba, hogy itt a vég 
és meg fog halni. Ezek a levelek 
a magyar történelemnek is na-
gyon szép példái, amiket utolsó 
gondolatként a szerelmeiknek, 
gyerekeiknek írtak. Itt már nem-
csak történelemről, hanem az 
emberségről is szó van, mert itt 
már őket nem érdekelték a világ 
dolgai, hanem csak azok, akik 
számukra fontosak voltak, akit 
szerettek – tette hozzá Benke  
Dániel. 

KÁLOVICS Tibor 
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KOS (03.21-04.20):  A bolygóállások szerint valaki mindenáron vitatkozni szeretne önnel. Most ne álljon szóba vele, hanem egyszerűen hagyja faképnél az illetőt. 
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EGY KIVÁLÓ EMBER EMLÉKÉRE...

Tarnóczky Attila, Nagykanizsa díszpolgára halálának harma-
dik évfordulója alkalmából egykori barátja, Böröcz Zoltán így  
emlékezik róla:

Tüttő István polgármester mel-
lett, alpolgármesterként dolgo-
zott. Szükség volt az oktatásügy-
ben megszerzett tapasztalataira. 
A csökkenő gyermeklétszám mi-
att szükségessé vált iskolabe-
zárások, oktatási intézmények 
összevonásai mind-mind az ő 
szakértelmét igényelték. Szerin-
tem, Tarnóczky Attila egy polgári 
értékeket hordozó, nemzeti és 
liberális gondolkozású, és feltét-
len demokrata értékrendet köve-
tő ember volt. Nemcsak patrióta 
volt, de lokálpatrióta is, ami a 
civil életének egy meghatározó 
elemévé vált. Ha lenne, ha bár-
mikor lesz civil szervezetek által 
a politikusok munkáját elismerő 

kitüntetés, akkor Nagykanizsán 
a „LEGCIVILEBB POLITIKUS” elis-
merést elsőként Tarnóczky Attila 
barátomnak javaslom odaítélni. 
A holmi.nagykar.hu-t nemcsak 
a kanizsaiak, hanem a városunk 
iránt érdeklődő nagyon sok turis-
ta is ismeri. Gigantikus, évtizedes 
munkája van abban a tengernyi 
információban. A várostörténeti 
építészeti emlékek, a városunk 
neves szülöttjei, Nagykanizsa fej-
lődése, területi kiterjesztődése, 
az elmúlt évszázadok fellelhető 
nyomai, mindannyiunk számára 
izgalmas információkat tartal-
maznak. A kórházkerítés közada-
kozásból történő megvalósítá-
sának ötlete is Tarnóczky Attiláé, 
és a szervező munkát is maga 
végezte. A belvárosi épületeken 
elhelyezett várostörténeti táblák 
ötlete, legyártatása és felszere-
lése is az ő munkája volt. A saját 
házának udvarában, illetve fedett 
kapualjában újraépítette a Szent-
györgyvári hegyi kápolna faoltá-
rát. Nem vagyok képes felsorolni 
azt a tengernyi kisebb-nagyobb 
ötletét, tettét, cselekedetét, ame-
lyet mind-mind a város érdeké-
ben, élete során tett.

Sokoldalú ember volt, rendkí-
vül művelt és tájékozott. Egy-egy 
esti beszélgetésünk a Szilvia Cuk-
rászdában, számomra napokra, 
néha hetekre is adott átgondolni 
való témát. Az ókori görög filo-
zófusok éppúgy terítékre kerül-
tek, mint az újkor, vagy éppen a 

huszadik század nagy gondol-
kodói. Az utolsó találkozónkon 
négyen beszélgettünk, amikor 
azt sikerült mondanom, hogy At-
tila barátom, te aztán egy komoly 
pályaívet tudhatsz magadénak a 
politikai gondolkodás területén, 
a Fidesztől az ÉVE alapítóelnöké-
ig. A rá jellemző, fülig érő, széles 
mosollyal közölte: „Szó sincs 
pályaívről, változásról, pontosan 
úgy gondolkodom, ahogy 1989-
ben, az értékrendem, a társa-
dalomról való gondolkodásom 
jottányit sem változott. A pártok 
politikája, az forgott körülöttünk 
olyan sebességgel, hogy az soka-
kat meg is szédített.” A kialakult 
barátságunk azt is igazolja szá-
momra, hogy nem valós a feltéte-
lezés, hogy a politikai ellenfelek 
feltétlen ellenségekké is válnak. 
Ellenkezőleg. Az álláspontok kü-
lönbözősége olyan vitákra, be-
szélgetésekre is ösztönözhetnek, 
amelyeknek köszönhetően létre-
jöhet egy kölcsönös bizalom és a 
korábbi ellenfelek, együttműkö-
dő partnerré válhatnak. Nekünk, 
a még élő kortársaknak lenne 
feladatunk, hogy példaként ál-
lítsuk azt a gondolkodásmódot, 
az együttműködést megteremtő 
képességet, ami benne megvolt. 

Ellenfelekként ismerkedtünk 
meg, és barátokként váltunk el, 
amit jómagam elsősorban egy 
Tarnóczky Attila nevű fizikatanár-
nak köszönhetek.”

„Ellenfelek voltunk, a nyilvá-
nosság előtt is felvállalt, politi-
kai ellenfelek. A rendszerváltást 
követő évek minden nehézsége 
és konfliktusa csak növelte a tá-
volságot köztünk, hiszen a bari-
kád két oldalán állva próbáltunk 
tenni – mint később kiderült 
– ugyanazon célok megvalósu-
lásáért. Mindketten egy békés, 
demokratikus Magyarországot 
szerettünk volna megteremteni. 
Attila az első szabadon választott 
parlament országgyűlési képvi-
selőjeként próbált ezért dolgozni. 
A parlamenti mandátum lejártát 
követően, immár a FIDESZ tag-
jaként, gyorsan beilleszkedett 
az önkormányzat munkájába, és 

Magával vinné telefonján a 
Kanizsa Újságot?

Telefonjával beolvasva, ezzel a 
kóddal is elérheti az oldalt.

A Kanizsa Újság korábbi számait  elolvashatja  
a Halis-könyvtár weboldalán is. 
Keresse fel a kanizsaujsag.nagykar.hu oldalt.



BIKA (04.21-05.21):  Egy ismerőse szeretné egyengetni az életútját, de ön nem hajlandó még szóba állni se vele. Pedig nem vezet jóra, ha ennyire ragaszkodik a 
függetlenségéhez. 
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SOKKAL TÖBB, MINT AZT GONDOLNÁNK
Az utóbbi évek számos felméré-

se kimutatta, hogy Magyarország 
esetében elöregedő társadalomról 
van szó, tehát egyre több az idős, 
beteg, segítségre szoruló ember. 

Szerencsére a nagykanizsai hely-
zetet kielégítőnek, sőt egyre inkább 
fejlődőnek mondhatjuk, hiszen az 
itt megtalálható, változatos szol-
gáltatások bármiféle problémára 
megoldást nyújthatnak. Tóth-Bagó 
Mónika, a NESZI intézményveze-
tője elmondta, az igények szerint, 
lépcsőzetes módon épül fel a 
szolgáltatáshálózat, amelyek tar-
tozhatnak az alapellátás, illetve a 
szakosított ellátás kategóriába is. 
Nagykanizsa közigazgatási terüle-
tén, illetve a Szociális Társuláshoz 
tartozó Surd és Zalakomár község-
ben ötféle alapellátást nyújtanak. 
Az első ilyen szolgáltatási elem az 
étkeztetés, amit helyben fogyasz-
tással, elvitellel, illetve kiszállítás-
sal is igénybe lehet venni a Zrínyi, 
illetve a Kodály utcai telephelyen. 
A szociális étkeztetés kiemelt sze-
repet játszik a városban, főleg a 
Covid- járvány, illetve az élelmisze-

rárak emelkedése óta több, mint 
a háromszorosára emelkedett az 
igénybe vevők száma. A második 
ellátási formát azok keresik, akik 
már több szinten igénylik a segít-
ségnyújtást. Ekkor jöhetnek szóba a 
nappali ellátási intézmények, vagy-
is a klubok. Ezek is a Kodály és a Zrí-
nyi úton találhatók meg. Itt minden 
hétköznap napközben, reggel 8-tól 
este 4-ig az itt dolgozók folyamatos 
felügyeletet biztosítanak az idősek-
nek: beszélgetnek, társasjátékoz-
nak, a demens betegeknek külön 
foglalkozásokat biztosítanak, az év-
szaknak megfelelő hagyományőr-
ző tevékenységeket elevenítenek 
fel, kulturális programokat szer-
veznek, és természetesen az étke-
zés is biztosított. A nappali ellátás 
egy külön szegmense az értelmi 
fogyatékosok nappali intézménye, 
ami az Űrhajós utcán található, és 
20 fő ellátására alkalmas. A követ-
kező lépcső a támogató szolgálat, 
ami még két szintre különül el: az 
egyik a személyi gondozás, illetve 
a szállítás. A személyi gondozás-
ban különböző fogyatékossággal 

rendelkező betegekhez járnak ki 
a dolgozók, ahol egyes gondozási 
szükségleteket látnak el, mint pél-
dául a fürdetés, bevásárlás, gyógy-
szerkiváltás. A szállításra is nagyon 
magas az igény, főként az óvodás, 
iskolás, fogyatékkal rendelkező, 
például kerekesszékes gyermekek 
szállítására, ahol a szülők önerőből 
ezt már nem tudják megoldani. Az 
ennél is magasabb fokozat maga a 
házigondozás, ami az év 365 nap-
ján működik. Ezt általában azok az 
idősek veszik igénybe, akik nem 
szeretnének bentlakásos intéz-
ménybe költözni, mégis nagymér-
tékű segítségre van szükségük a 
mindennapi dolgokban. Az alapellá-
tások után pedig a szakosított ellátá-
sok következnek. - A Teleki úton van 
egy átmeneti elhelyezést-gondozást 
nyújtó intézményünk, ez kettő fős 
létszámmal működik, velük egy év 
időtartamra kötünk szerződést. Itt 
orvos segítségével felülvizsgáljuk 
az ellátott szükségleteit, és utána 
lehetőség van arra, hogy az idősek 
otthonába nyerjen elhelyezést. Az 
Idősek Otthona egy 69 főt ellátó, 24 

órás, ápolásgondozást nyújtó intéz-
mény. Jelenleg mintegy 65-70-en 
szeretnének bekerülni -– mondta el 
Tóth-Bagó Mónika.

Ezek a szociális ellátások az ön-
kormányzat alapvető feladatai közé 
tartoznak – mondta el Schauta Mar-
cell, a Nagykanizsa-Surd-Zalakomár 
Szociális Társulásának elnöke. Az 
elmúlt évek fejlesztései nemcsak a 
bentlakók kényelmét, de a szakmai 
munka magas fokát is biztosították, 
a vezetőségnek azonban még van-
nak tervei a jövőre nézve. - Amivel 
gondunk van, az első sorban a Zrí-
nyi 40. alatt található épület műsza-
ki állapota, aminek a felújítása túl 
nagy ráfordítást igényelne, ezért itt 
az átköltöztetés jelentene igazából 
megoldást – fogalmazott Schauta 
Marcell.

Ezért a jövőbeni tervek között sze-
repel egy telephelyösszevonással 
történő Szociális Szolgáltató Köz-
pont létrehozása, amihez a sokat 
emlegetett Bajza utca 2. alatti épüle-
tet szeretné megszerezni a Társulás 
ingyenes használatbavételre.

SZABÓ Fanni



Pályázati felhívás a „Nagykanizsa fejlődéséért” felsőoktatási ösztöndíj támogatás elnyerésére
a) első féléves hallgató esetén: a három alapszakot együttesen vizsgálva 
a 20 legmagasabb felvételi pontszámot elért hallgató, akinek felvételi 
pontszáma 300 pontnál nem lehet alacsonyabb, 
b) legalább egy eredményes félévet befejezett hallgató esetén: a három 
alapszakot együttesen vizsgálva a 20 legmagasabb tanulmányi átlagot 
elért hallgató, akinek súlyozott tanulmányi átlaga legalább 3,00.

A pályázat benyújtásának módja: A pályázati dokumentációt 
személyesen vagy postai úton lehet benyújtani Nagykanizsa Megyei 
Jogú Város Polgármesteri Hivatala Humánigazgatási Csoportjánál 
(8800 Nagykanizsa, Erzsébet tér 7.) A pályázatról további információ 
kérhető személyesen vagy telefonon a Polgármesteri Hivatala 
Humánigazgatási Csoportjánál (Pőczéné Faics Gabriella, tel: 20/849-
2442). 

Beadási határidő: 2023. október 15. 

Pályázati dokumentáció részei: 
• Kérelem a „Nagykanizsa fejlődéséért” felsőoktatási ösztöndíj 
igényléséhez (letölthető a www.nagykanizsa.hu honlapról) 
• hallgatói jogviszony igazolás 
• az előző félévről a lezárt leckekönyv másolata, vagy az azzal 
egyenértékű azonos információkat tartalmazó elektronikus 
dokumentumnak az illetékes tanulmányi osztály által aláírt és 
lepecsételt eredeti példányát
• első éves hallgató esetén a felvételi pontszám igazolása

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata pályázatot ír ki 
Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 
a „Nagykanizsa fejlődéséért” felsőoktatási ösztöndíj támogatás 
szabályairól szóló 3/2016. (II.3.) önkormányzati rendelete alapján 
a Pannon Egyetem Nagykanizsa - Körforgásos Gazdaság Egyetemi 
Központban tanulmányokat folytató, a Nagykanizsai és a Letenyei 
Járás területén állandó lakcímmel rendelkező hallgatók részére.

Pályázók köre: A Pannon Egyetem Nagykanizsa - Körforgásos 
Gazdaság Egyetemi Központban mérnökinformatikus -, vízügyi 
üzemeltetési mérnök, illetve turizmus-vendéglátás szakon az első 
diploma megszerzése érdekében BSc képzésben nappali tagozaton 
tanulmányokat folytató, a Nagykanizsai és a Letenyei Járás területén 
állandó lakcímmel rendelkező, a 2023/24-as tanév I. félévében I.-II.-
III.-IV. éves hallgatók.

A felsőoktatási ösztöndíj havi összege: 20 000 Ft.
A felsőoktatási ösztöndíj egy tanulmányi félévre, az I. félév esetén 
szeptember 1.- január 31. közötti 5 hónapra szól, folyósítására egy 
összegben kerül sor.

A jogosultság feltétele: A „Nagykanizsa fejlődéséért” felsőoktatási 
ösztöndíj (továbbiakban: felsőoktatási ösztöndíj) támogatásban minden 
félévben évfolyamonként 20 hallgató részesülhet, aki a Pannon 
Egyetem Nagykanizsa - Körforgásos Gazdaság Egyetemi Központban 
az első diploma megszerzése érdekében BSc képzésben nappali 
tagozaton mérnökinformatikus-, turizmus - vendéglátás, vagy vízügyi 
üzemeltetési mérnök alapszakon folytat tanulmányokat,

IKREK (05.22-06.21):  Fogadja vidáman az életébe beköszönő új ismerőseit. Hunyja le a szemét, és ismételgesse magában azt, hogy 20 éves vagyok! Még akkor így 
tegyen, ha elmúlt már 50. 
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EMLÉKHÉT EGY CSODÁLATOS MAGYAR ELME TISZTELETÉRE 

1903. december 28-án Buda-
pesten látta meg a napvilágot 
Neumann János, a XX. század 
egyik legnagyobb magyar tu-
dósa. A legendás matematikus 
maradandót alkotott a játékel-
mélet és a kvantummechanika 
területén, valamint elévülhetet-
len érdemeket szerzett a számí-
tógép megalkotásában is. Nevét 
világszerte ismerik a magyar 
fővárostól Zürichen át Los Ange-

lesig, ám mégis kevesen ismerik 
a teljes munkásságát. A BLG-ben 
látható tablókiállítás igyekszik 
megismertetni az érdeklődőkkel 
Neumann páratlan életútját. A 
tablók egytől egyig figyelemfel-
keltő címeket kaptak, hogy meg-
szólítsák a fiatalokat, így például 
techguruként és startupperként 
is aposztrofálják a matematikust. 
A vándorkiállítást már számos 
hazai oktatási intézményben be-

mutatta a Neumann János Szá-
mítógéptudományi társaság. A 
tárlat kurátora Képes Gábor sze-
rint a mai generációnak nemcsak 
Neumann munkássága jelenthet 
inspirációt, hanem az előrelá-
tása is. Példaként egy 1955-ös 
Neumann-publikációt említett, 
amelynek címe ma is aktuális: 
„Túléljük-e a technikát?” 

– Azt gondolom, hogy a mai 
világban, amikor a fiatalok egy 
része klímaszorongó, fél az öko-
lógiai válságtól, mesterséges 
intelligenciától, vagy intenzíven 
érdeklődik iránta, ekkor fontos 
egy olyan tudós, aki már az ’50-
es években ezekkel a témákkal 
foglalkozott. Előre mutatóan 
foglalkozott velük, és leírta azo-
kat az emberi tulajdonságokat, 
kvalitásokat, amelyek máig egy 
útravalót jelentenek és kellenek 
a túléléshez – emelte ki Képes 
Gábor. 

A kiállítás mellett összesen 
nyolc előadás is szerepel a BLG-
ben tartott Neumann-hét prog-

Programsorozattal tisztelegnek Neumann János születésének 120. évfordulója előtt a Batthyány Lajos Gimnáziumban ezen a 
héten. A programsorozatban a legendás matematikus életét és munkásságát felidéző tablókiállítás, valamint számos előadás is 
helyet kapott. 

ramjában. A prezentációkban té-
mát szolgáltat Neumann életútja, 
az amerikai szakmai pályafutása, 
de a kvantummechanika, a csil-
lagászat és a mesterséges intel-
ligencia témaköre is terítékre ke-
rül. Györek László, a gimnázium 
igazgatója úgy fogalmazott, az 
intézmény mindig is igyekezett 
élen járni a tehetséggondozás-
ban, a diákoknak pedig kellenek 
az olyan emberek, akiket példa-
ként lehet kiállítani eléjük. - A ki-
bontakozáshoz inspirációk kelle-
nek. Neumann jó inspiráció, de jó 
inspiráció minden olyan mester, 
aki a tanítványaival mesterként 
foglalkozik, próbálja őket felké-
szíteni egyrészt a tudományos 
munkára, másrészt az élet meg-
próbáltatásaira – hangsúlyozta 
Györek László.

A Dömölki Bálint kutatásai 
alapján összeállított tablókiállítás 
október 6-ig tekinthető meg a 
BLG kisaulájában. 

KÁLOVICS Tibor 



1

RÁK (06.22-07.22):  Olyan lelkierővel rendelkezik, hogy nem érdekli, mit valósíthat meg anyagilag. Fogjon hozzá, bátran ugorjon a mélyvízbe, hisz lesz, aki 
kihúzza onnan.
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ÉRDEMES MINÉL ELŐBB ELKEZDENI
Ingyenesen látogatható városi matematika szakkörök indultak 
Nagykanizsán. A Matematikai Tehetségekért Alapítvány által is 
támogatott foglalkozásokon az általános iskolások előtt adódik 
lehetőség tantárgyi ismereteik bővítésére. 

 A múlt hónap közepén kezdő-
dő, a Pannon Egyetem kollégiu-
mában tartott különóra-sorozat-
ban nemcsak azokat a gyerekeket 
várják a szervezők, akik kiemel-
ten teljesítenek matematikából, 
hanem mindenki előtt nyitva 
áll a lehetőség. Pintér Ferenc, a 
Matematikai Tehetségekért Ala-
pítvány elnöke úgy fogalmazott, 
a tudás alapjait ebben a korban 
kell lerakni, mert az érettségit 
követően a felsőfokú intézmé-
nyek 70 százalékában szükség 
van az alapszintű matektudásra. 
A foglalkozásoknál minimum lét-
számot hirdettek meg (8-10) fő, 
emiatt a hetedik osztályosoknak 
idén nem tudtak külön képzést 
indítani. A legmagasabb jelent-
kezési létszám az ötödikeseknél 
volt, itt 22-en jelentkeztek az első 

órára. Az alapítvány vezetőjének 
nagy örömet jelent, hogy az elő-
ző évekkel ellentétben idén el 
tudták indítani külön a harma-
dikasoknak és negyedikeseknek 
szóló órát is. A különórák hosszát 
és számát a diákok életkorától 
tették függővé. - A harmadik-ne-
gyedik osztályt hetente várjuk és 
folyamatosan be lehet kapcso-
lódni. Tehát nem annyira kapcso-
lódik a napi tananyaghoz, hogy a 
gyerek lemaradna, tehát jöhet-
nek bármikor. Nekik a 45 perc 
elegendő. Az öt-nyolcadik osztá-
lyosoknak kéthetente van másfél 
órában. Olyankor már a gyerek 
jár zeneiskolába vagy sportolni, 
ennyi hiányzást azért ott is tole-
rálnak és így egyik irány sem fog 
sérülni a szülők szemében – tájé-
koztatta stábunkat Pintér Ferenc. 

PROGRAMAJÁNLÓ
HEVESI SÁNDOR MŰVELŐDÉSI KÖZPONT
Október 5. (csütörtök) 14 óra 
LÁTOGATÁS A “MÁSVILÁGON” – izlandi élménybeszámoló
Előadó: Szabó Zsolt
A Napraforgó Szenior Örömklub programja. A részvétel IN-
GYENES!

 Október 6. (péntek) 10 óra 
EMLÉKMŰSOR AZ ARADI VÉRTANÚK TISZTELETÉRE
Helyszín: Aradi udvar

 Október 12. (csütörtök) 17 óra 
ZALA VÁRMEGYEI KÉPZŐMŰVÉSZETI TÁRLAT
– A zalaegerszegi Városi Hangverseny- és Kiállítóterem kiál-
lítása
Köszöntőt mond: Balogh László, Nagykanizsa Megyei Jogú 
Város polgármestere
Megnyitja: Lehota János esztéta
Megtekinthető: november 2-ig, a HSMK Ősze András galé-
riájában

 Október 13., 27. (péntekenként) 17 óra 
GÉMKAPOCS TÁRSASJÁTÉK KLUB
Vezeti: Temesi Róbert és Szűcs Sándor

 Október 14. (szombat) 18 óra 
VÁRMEGYEI PRIMA DÍJÁTADÓ 2023.

 Október 17. (kedd) 19 óra 
A KAKTUSZ VIRÁGA – zenés vígjáték
Játssza: Pintér Tibor, Janza Kata, Bencze Sándor, Deák Lőrincz 
Andrea, Mohácsi Márk, Bencze-Vincze Anna, Ilyés Jenifer, 
Gazdik Dávid
Jegyár: 7.400 és 8.400 Ft. A jegyek megvásárolhatók a www.
jegy.hu weboldalon.

MEDGYASZAY HÁZ
 Október 7. (szombat) 17 óra 
BORIBON CICÁJA – zenés bábelőadás a 
Nefelejcs Bábszínház előadásában
Jegyár: 2.500 Ft. Jegyek a www.nefelejcs-
babszinhaz.hu oldalon és az előadás napján 
a helyszínen, 16 órától vásárolhatók.

 Október 8. (vasárnap) 10 - 17 óra 
AZ ALEXANDRA KIADÓCSOPORT SZÉPSÉG-
HIBÁS ÉS AKCIÓS KÖNYVVÁSÁRA
Több mint 15.000 db különféle könyv már 
100 Ft-tól elérhető lesz a vásáron.

 Október 9. (hétfő) 10 óra 
RÓZSASZÍN SÉTA A MELLRÁK ELLEN
A Napfény Rákbetegek és Hozzátartozóik Nagykanizsai 
Egyesülete közös sétája és kulturális rendezvénye. A séta 
a Medgyaszay Ház elől indul. A részvétel INGYENES!

 Október 12. (csütörtök) 18 óra 
KALANDOZÓ KANIZSAIAK
AFGANISZTÁN – Markó Roland képes útibeszámolója 
Afganisztáni utazás Kabultól egészen a nomádok lakta 
Wakhan folyosóig. Megtudhatjuk, hogy valójában milyen 
az élet a félelmetes hírű tálibok uralta országban.
A részvétel INGYENES!

 Október 19. (csütörtök) 19 óra 
IDE IS JÖVÜNK TÖBBET – ÚJ ARADI VARGA SHOW
Az Rádiókabaré legnépszerűbb humorpárosa legújabb 
estjében sem változtat a bevált recepten. Jegyár: 
4.490 Ft-tól. Jegyek vásárolhatok a www.tixa.hu/
standupbrigad oldalon és a Medgyaszay Házban.

MÓRICZ ZSIGMOND MŰVELŐDÉSI HÁZ
Október 7., 14. 10 óra
ANGOL TÁRSALGÁSI KLUB
Angol nyelvű tanárral, heti rendszerességgel.
A részvétel INGYENES!

 Október 13. (péntek) 10.30 és 14 óra 
GYERMEKSZÍNHÁZI ELŐADÁSOK LAPOSA JULCSI  
GYEREKKONCERT
NÉPI hang-színek „ŐSZ” gyerekkoncert, ahol a művész 
barátaival népzenei utazásra hívja óvodás és kisiskolás 
korú közönségét. Zenészek: Laposa Julcsi – ének, hegedű, 
ifj. Horváth Károly – tekerő, furulyák, brácsa, ének, 
Tímár Márton – nagybőgő, Vizeli Máté – brácsa, koboz
Jegyár: 1.500 Ft

 Október 13. (péntek) 17.30 óra 
HADTÖRTÉNELMI EST
HÁBORÚK SODRÁBAN: A MAGYAR SZENT KORONA
HAZAI ÉS KÜLFÖLDI MENEKÍTÉSEI
Előadó: dr. Pálffy Géza történész, a „Lendület” 
Szent Korona Kutatócsoport vezetője
A részvétel INGYENES!

 Október 14. (szombat) 9 óra 
MÓRICZ MŰVÉSZETI MŰHELY – PASZTELL TECHNIKA

PÁLYÁZAT

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata pályázatot ír ki 
irodalmi és képzőművészeti alkotásoknak a Kanizsa Antológia 24. 
számú kötetében történő megjelentetésére. 

Pályázók tárgya: 

Irodalmi, művészeti, tudományos művek és grafikák

Pályázati feltételek: 

Nagykanizsán és a Nagykanizsai járásban állandó lakóhellyel 
rendelkező, valamint nagykanizsai születésű alkotók pályázhatnak. 

Egy pályázó több pályaművet is beadhat, maximum 6 db A/4-es oldal 
(soronként 70 leütés, 45 sor, 12-es betűnagyság) terjedelemben. 

Pályázni kizárólag elektronikus formában lehet. A pályaműveket 
az alábbi két email címre egyidejűleg kérjük beküldeni: poczene.
gabriella@nagykanizsa.hu és kardosferenc@gmail.com. 

A beérkezett pályaművek bírálatát szakmai bizottság végzi. 

A sikeres pályamunkák a Kanizsa Antológia 24. számában, 2023. 
decemberében jelennek meg. Az alkotók tiszteletdíjban nem 
részesülnek, részükre 3 db tiszteletpéldány kerül átadásra. 

Kéziratot nem őrzünk meg, nem küldünk vissza, másodközlésre nem 
vállalkozunk. 

Beadási határidő: 2023. október 31. 
Nagykanizsa, 2023. szeptember 29.

Balogh László
polgármester

Az elismert szakember szerint 
az érdeklődők száma jelentősen 
alacsonyabb, mint Zalaegersze-
gen vagy a nagyobb városok-
ban, ahol adott esetben iskolai 
szinten működik a felkészítés. Az 
alapok megismertetése mellett 
a jövő megalapozása is szerepet 
kap a foglalkozáson, hiszen a 
tizenkettedikeseknek egyetemi 
felkészítőt rendeznek, valamint 
a gimnáziumba készülőket is 
speciálisabb tanmenettel vár-
ják.  - Az a lényeg, hogy érdekes 
legyen és gondolkodni kelljen, 
mert a matematika az a preci-
zitás tudománya. A nyolcadik 
osztály annyiban speciális, hogy 
készülnek a gyerekek a felvételi-
re, oda is koncentrálunk és olyan 

típusú feladatokat is gyakrabban 
oldunk meg velük.  Nem vizsgá-
ra vagy versenyekre készítjük a 
gyerekeket, hanem gondolatokat 
adunk nekik, hogy hogyan lehet 
megoldani problémákat, milyen 
módszerekkel – árulta el a Mate-
matikai Tehetségekért Alapítvány 
elnöke. 

Pintér Ferenc hozzátette, a 
jelenlegi oktatási helyzet is erő-
sen befolyásolja a tehetséggon-
dozást Nagykanizsán, és ezért 
munkatársaival igyekszik elérni, 
hogy az alsó és felső tagozatos, 
matekszakos pedagógusokkal 
megbeszéléseket folytassanak és 
a tanárok akár különböző képzé-
seken is részt vegyenek. 

KÁLOVICS Tibor

mailto:poczene.gabriella@nagykanizsa.hu
mailto:poczene.gabriella@nagykanizsa.hu
mailto:kardosferenc@gmail.com
https://nagykanizsa.hu/megtekintes/lap/5285


ÉRDEKES EMBEREK, ÉRDEKES TÖRTÉNETEK 60.

OROSZLÁN (07.23-08.23): Jó úton jár, ha úgy érzi, találkoznia kell már valakivel. Ha minden este erről elmélkedik, hamarosan megjelenik ön előtt a vágyott személy, és 
minden jóra fordul. 
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ZALAMERENYE, AHONNAN MESSZE 
VANNAK A DINOSZAURUSZOK…

Jó annak a településnek vagy városrésznek, ahol olyan lokálpatrióta lakók élnek, akikre mindig számíthat a közösség. Maguktól 
meglátják a tennivalókat, szívük együtt dobog a nagy egész, a táj, a környék szívével. Sorozatunkban Zalamerenye két mozga-
tórugójával, Polai Lászlóné Lukács Etelkával és Kőhalmi Bélával beszélgettünk a ma Zalamerenyéjéről. Elbeszélésük nyomán 
szinte megelevenedett előttünk a falu történetének filmszalagja. A hétvégén, Mihály napján a Szent Mihály templom búcsújára 
hívta a harang a falu népét. A barokk templom fő oltárán áll a névadó, Szent Mihály arkangyal a két segítőjével, Gábriel és Rafael 
arkangyalokkal.

sekrestyés kiöregedett, az asszo-
nyok és az atya is arra kért, hogy 
legyek az egyházközség alkal-
mazottja, amit hosszú gondolko-
dás után el is fogadtam. Miután 
2016-ban megalakítottuk a nép-
dalkört Berkenyésné Ildikóval, a 
népdalkör vezetőjével, egymás 
után jöttek a feladatok. Az érték-
tárban létrehoztam a népviseleti 
gyűjteményt Gredics Lászlóné, 
Rózsi néni hagyatékából, hogy 
megmaradjanak az utókornak 
a szebbnél-szebb népviseletes 
ruhák, és közben megtanultam 
neccet fűzni, amit az asszonyok 

ma is viselnek a szerepléseknél. 
2019-ben a falu lakói megvá-
lasztottak önkormányzati kép-
viselőnek. Azóta betöltöm ezt a 
posztot.

Kőhalmi Béla 20 évig volt a 
Balatoni Múzeum restaurátora 
Keszthelyen. - Mindig érdekeltek 
a régi dolgok – jelentette ki hatá-
rozottan. 2003-ban megvettük a 
Pálos malmot és a Zsohár kúriát 
a feleségemmel. Ott szerettünk 
volna egy múzeumot létrehozni, 
de sajnos a körülmények nem 
úgy alakultak, és 10 év után el 
kellett adni. Szerencsére olyan 

Bő egy évvel ezelőtt jártam 
először Zalamerenyén, lapunk 
templomjáró sorozatának állo-
másaként. Dolgom végeztével, 
miután felszálltam a Kanizsára 
induló buszra, az az érzés fogal-
mazódott meg bennem, hogy jó 
volt itt lenni, mert szinte harapni 
lehetett a levegőt. A szíves fogad-
tatáson túl, ennek az érzésnek a 
magyarázatára ezúttal Bélától 
kaptam meg a választ. - Több 
hektár erdő veszi körül a falut, és 
az erdő rengeteg oxigént termel. 
Jó néhány évvel ezelőtt, az in-
terneten kutakodva éppen ezért 
költözött ide egy oxigénpalackot 
használó német hölgy – magya-
rázta Kőhalmi Béla. 

- A Veszprémi Püspökség Nyu-
gat-balatoni birtokainak itt volt a 
központja már az 1300-as évek-

ben. Itt születtem – mondja Eta, 
elég mélyen itt vannak a gyöke-
reim. Az őseim az egyik oldalról 
takács és ácsmesterek voltak, 
de a másik oldalról is nagyon 
kötődtek a faluhoz és a temp-
lomhoz is. A nagyapám testvére 
templomatya volt, és 1913-ban 
ő ajándékozta az első toronyórát 
a falunak. Azt szoktam mondani, 
a fél falu a rokonom – jegyezte 
meg mosolyogva. Régen 760 fő 
körül volt a lakosságának a szá-
ma, azonban a téeszesítés után 
a fiatalok beköltöztek Kanizsára, 
mivel ott találtak munkát, és az 
épülő emeletes házakban vásá-
roltak maguknak lakást. Csak a 
felnőttek maradtak itt, és az az 
idősebb generáció lassan már 
kihal. 1970-ben mentem férjhez 
Kiskanizsára, de minden héten 
hazajöttem segíteni a szüleim-
nek. Nem szakadtam el a falutól, 
két nap híján 40 évig éltem ott, 
és a férjem halála után 2010. no-
vember 20-án visszaköltöztem. 

Mindig is egy aktív ember vol-
tam – vallja magáról a falu min-
denesének tartott Eta. Amikor a 



SZŰZ (08.24-09.23):  Ha úgy érzi, hogy senki sem figyel otthon arra, amit mondani akar, és szinte a falnak beszél, akkor ne idegesítse magát tovább. Menjen el 
hazulról és sétáljon egyet. 
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kezekbe került, akik szinte azt a 
célt tűzték ki, amit mi is szeret-
tünk volna. Szabadicsék megva-
lósították az én álmomat is, mert 
helyrehozták a malmot és rendbe 
tettek mindent. Miután eladtuk 
mindenünket, a feleségemmel 
elváltunk, ő elköltözött, én meg 
itt maradtam, mert megsze-
rettem ezt a helyet. Időközben 
felkértek önkormányzati képvi-
selőnek, amit már a 3. ciklusban 
töltök be. A sors úgy hozta, hogy 
sikerült megvennem egy pici 
épületet, Monok Örzse néni há-
zát, amibe létrehoztam egy kis 
múzeumot. Ezzel azt mondha-
tom, hogy az álmaim is bizonyos 
fokig megvalósultak. Szeretek 
itt élni, befogadtak az emberek, 
nagyon jó a kapcsolatom min-
denkivel. Ezt a kis kiállítást tu-
lajdonképpen a családom emlé-
kére hoztam létre. Az 1956-ban 
Kanadába disszidált festőművész 
nagybátyám itteni hagyatékából 
az egyik szobában létrehoztam 
egy kiállítást. A suszter, anyai 
nagyapám megmaradt eszközei-
ből pedig egy cipészműhelyt. Aki 
kíváncsi a régi lábbelikre, szer-
számokra, az 1870-es években 
gyártott varrógépre, szívesen 
megmutatom mindenkinek. Azt 
szeretném, hogy a falu egykori 

iparosaira is emlékezzenek. Ha-
marosan hozzáfogok a 3. szoba 
berendezéséhez, a gyertyaöntő 
és mézeskalácsos apai nagyszü-
leimtől megmaradt sok érdekes 
eszköz bemutatásával. - Október-
ben az időseket köszöntjük a falu 
kultúrházában – újságolta a kö-
vetkező eseményt Eta. A népdal-
kör a májusfa kitáncolástól kezd-
ve minden rendezvényen aktívan 
részt vesz és fellép. Az adventben 
pedig egyházi énekekkel tűzdelt 
betlehemi műsort adunk a temp-
lomban a falu lakóinak. 

Ha rövidített útvonalon, gya-
logosan szeretnénk kijutni Za-
lamerenyéről, több irányba is 
elindulhatunk – ajánlotta. A régi 
földutak, kövesutak ma is járha-
tók. A templom előtt Zalakarosra 
vezet a zöld jelzéssel ellátott tu-
ristaút. Útközben föl lehet mászni 
a falu területén lévő, de karosinak 
mondott kilátóra, ahonnan tiszta 
időben látni lehet a Balatont. 
Gyermekkoromban a nagyanyám 
Öreghegyen lévő szőlőjéből még 
én is láttam a keszthelyi öbölben 
suhanó fehér vitorlásokat. Igaz, 
azóta a fák magasra nőttek, elta-
karják a kilátást. A híres bálokba 
a zalaújlaki legények derékig 
érő hóban is átjöttek hozzánk, 
pedig náluk is éppen akkor volt 
a bál. Még Garaboncról, Újlakról 
és Csapiból is idejártak misére. 
Orosztonyig, Nagybakónakig 
nyúlt az egykori egyházi birtok 
határa. Gazdasági központ lévén 
volt kovácsmester, asztalos, ká-
dár, 3 cipészmester, 5-6 kőműves 
család a faluban, mert az egyházi 
birtok kiszolgálásához meste-
remberekre volt szükség. 

Ha tenni kell valamit, akkor fel-
keresem a lakókat; Karcsi, Pista, 
Győző, Laja gyertek, mert munka 

lesz, és már hozzák is a gépe-
iket. A horgásztó környékét is 
társadalmi munkában kaszálták 
le. Muszáj összefognunk, mert 
különben nem lenne elvégezve. 
A falunak nincs annyi pénze. A 
szociális tűzifa felvágását, elszál-
lítását is társadalmi munkában 
szervezzük meg. 

Mozgósíthatók az asszonyok és 
a férfiak is – nyugtázta Eta. A leg-
utóbbi népszámláláskor 202 volt 
az összlakosság száma, de talán 
csak 70 közülük a merenyei. In-
nét is mentek el külföldre dolgoz-
ni a fiatalok. Akik annak idején 
beköltöztek a városba, azoknak a 
gyerekei már nem jönnek vissza. 
Nagyrészt németek, olaszok vesz-
nek itt házakat, mert csendes, 
nyugodt, jó levegőjű a környék. 
A külföldiek itt töltik a nyarat, s 
télre hazamennek, a nyugdíja-
sok pedig itt is maradnak egész 
évben. 

- S hogy mit tudnak kínálni a 
fent említetteken kívül Zalamere-
nyén az idelátogatóknak? 

- A turizmus nyújtotta lehetősé-
geket – vallják egyöntetűen. Bár 
a turizmus is átalakult, változott 
a világ ezen a téren is – mondja 
Eta. A pénzesebb vendégek in-
kább kényelmes, szállodai körül-
ményeket igényelnek, de véle-
ményünk szerint itt – Zalakaros 
és a Balaton közelségében –, is 
megtalálnak minden kényelmet. 
Van vendégház, kemencés ud-
var, sátorhely, jurta, ahol minden 
igényt kielégítő szállást lehet bé-
relni. A horgászás iránt is vannak 
érdeklődők. Míg az apa pecázik, 
a család piknikezhet. Kiülők, pa-
dok is lesznek hamarosan a tó 
partján. 

A település levegőjével kezd-
tük a beszélgetésünket, de nem 
hagytuk szó nélkül a földjét, a ta-
laját sem, amire Eta történetme-
sélő filmje ismét egy régi képet 
vetített elénk: A temető mögötti 
egykori szőlőhegyre ráhúzódik az 
erdő, holott az 1400-as évek ele-
jéről származó irat szerint, amikor 
Merenyéről lovaskocsikra rakott 
hordókban szállították el a hegy 
levét Veszprémbe, a püspökség-
re, a bakonyi betyárok útközben 
elrabolták a bort. Úgy látszik, ők 
is megkedvelték a merenyei sző-
lő nedűjét, nemcsak a püspökség 
papjai. Az itteni lelkipásztorok 
már akkor szőlőt telepítettek, 

abban az időben telepítették a 
szelídgesztenye-erdőt is, ami az 
utóbbi években tönkrement. Ne-
kem gyerekkoromban az apám 
még meg tudta mutatni a 650 
éves gesztenyefát, a kanonokok 
fáját. Lent a völgyben voltak a 
földjeink, a tó melletti téglaszín-
ben égették azt a téglát, amiből 
az 1700-as évek közepén kezdték 
el építeni a templomot. 

Már a kanizsai buszra várakoz-
va kissé bátortalanul tesszük fel a 
kérdést: Vajon miben lehet bízni, 
reménykedni a jövőben? - Nem 
tudom – válaszolta kissé gond-
terhelten Polai Lászlóné. – Én úgy 
látom, a falvaknak nincs esélye 
a mai világban. Nem arra megy 
se a gépesítés, se a fejlődés. A 
technika szinte elzárttá teszi az 
embereket, inkább szétválasztja, 
mint összehozná őket. Nem be-
szélgetnek egymással a fiatalok, 
a buszon is csak nyomkodják a 
telefonjukat. Sokkal agresszívab-
bak egymással, mintha beszél-
getnének. Néha azt mondom 
magamban, az emberiség is 
úgy jár, mint a dinoszauruszok, 
hogy kipusztítják önmagukat. De 
abban bízunk – mondják a régi 
mondás szerint szinte egyszerre, 
hogy Zalamerenye Isten tenyere, 
és megtartja nekünk! 

Mindkét beszélgetőtársam 
büszke a múltjára, mindketten 
gyűjtik, őrzik és megmutatják az 
érdeklődőknek a falu kincseit, 
miközben észrevétlenül ők ma-
guk is teremtenek, a jelennek 
egyben az utókornak. Az ő tevé-
kenységük, gondolkodásmódjuk 
biztosíték arra, hogy a dinoszau-
ruszoknak az a bizonyos fent em-
legetett kora még messze van… 

BAKONYI Erzsébet



MÉRLEG (09.24-10.23): Mostanában bármivel próbálkozik, csupa előnyt szerez magának. Éppen ezért, ha akar, bátran költekezhet, mert nem kell spórolnia semmire 
sem.
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LEGFONTOSABB A TERMŐFÖLD VÉDELME
A legutóbbi alkalommal Hor-

váth László közterület-felügyelő 
állt be a sorba, és Bakonyi Tamás, 
a Közterület-felügyelet intéz-
ményvezetője is csatlakozott a 
járőrszolgálathoz. - Feladat min-
dig van – jelentette ki Laki József 
Attila. Nyáron az elhagyott, gon-
dozatlan területek beazonosítá-
sa és a földhivatalnak átadása 
az egyik feladat. A kóborkutyák 
folyamatosan egész évben prob-
lémát jelentenek, ősszel pedig a 
fenyőültetvények ellenőrzésére 
tevődik át a hangsúly. Az utak 
karbantartására is rendszere-
sen figyelni kell, hogy járható-
ak legyenek, a belógó ágak ne 
akadályozzák a közlekedést, és 
a tulajdonosok a jogszabálynak 
megfelelően a telekhatártól szá-
mított 5 méteres sávon belül te-
gyék rendbe a területüket. - Erre 
főleg azért van szükség – egészí-
tette ki Bakonyi Tamás, hogy a 
szennyvíz elszállító gépjárművek 
be tudjanak jutni az ingatlanok-
ra. Sokan laknak kinn a hegyen, 
és mivel itt nincs csatornázás, de-
rítőkben gyűjtik a szennyvizet. Az 
elmúlt időszakban több kérés is 
érkezett hozzánk a gyűjtő cégtől, 
hogy próbáljuk meg felszólítani 
az ingatlantulajdonosokat az utak 
járhatóvá tételére. 

Rendőr, mezőőr és polgárőr is 
ellenőrzi a területet, ami anyagi 
biztonságot is jelent, nem is hal-

lottunk az utóbbi időben komo-
lyabb betörésről. Folyamatosan 
figyelik az illegális hulladéklera-
kásokat, az idén 10 alkalommal 
történt eljárás kezdeményezés a 
hatóság felé, valamint egy illegá-
lis hulladéklerakós ügy van folya-
matban a rendőrségen keresztül. 

Alapvetően a termőföld vé-
delme a legfontosabb feladat – 
hangsúlyozta az intézményveze-
tő. Számtalan tulajdonos kivette 
a művelési ág alól a területét, de 
nekik is vannak kötelezettsége-
ik. Ha nem termelnek semmit a 
földjükön, a növényvédelmi elő-
írásokat akkor is be kell tartani. 
Ezen kívül, az önkormányzat a 
helyi rendeletében szabályozza 
a növényi hulladék égetésére 
vonatkozó előírásokat, melynek 
értelmében külterületen csak nö-
vényi hulladékot lehet égetni va-
sárnap és ünnepnap kivételével 
minden nap. Rapsicok is előfor-
dulnak ezeken az állami, önkor-
mányzati és magántulajdonban 
lévő földterületeken. A fő vad az 
őz errefelé, de láttak vaddisznót 
és szarvast is a hegyen, az utóbbi 
időben egyre több a mezei nyúl, 
aminek jelentős a kártétele. Jó a 
kapcsolat az illetékes vadásztár-
saságokkal. Vannak gyümölcs-
fák, buja növényzetű elhanyagolt 
területek, ahol jól érzik magukat 
az állatok. Az illegális fakivágá-
sok, falopások megakadályozá-

sára hasznosnak bizonyultak az 
ellenőrzések. Tisztában vannak 
az emberek azzal, hogy a fa el-
szállításához papír kell. Legalább 
a tulajdonos és két tanú aláírá-
sával lehet elszállítani a kivágott 
fát. - November 1. és karácsony 
közeledtével fokozzuk az elle-
nőrzést, hiszen 100 hektárnál 
is több a fenyőültetvény ezen a 
területen. Különböző időpontok-
ban kijövünk a területre – hívta 
fel a figyelmet Attila, de sikerről 
is beszámolt. Sikerült az illegális 
hulladéklerakást korlátozni a kör-
nyéken, és sikerült jelentős szá-
mú hulladékelszállítási szerző-

dést megköttetni az itt lakókkal. 
De óhatatlanul, ettől még van. 
Példa rá, hogy idén több száz 
kg kidobott pulykahúst találtak 
az erdőben. - Itt is vannak olyan 
rendetlenkedő emberek, akik 
akadályozva a forgalmat, a köz-
területen helyezik el a rendszám 
nélküli gépjárművüket. Ilyenkor 
mi segítjük innét „eltakarítani” a 
járműveket, mert a mezőőrök eb-
ben nem járhatnak el – jegyezte 
meg Horváth László. Nagyon oda 
kell figyelnünk arra is, hogy ne itt 
rakják le az emberek az elromlott 
hűtőket, tévéket. 

BAKONYI Erzsébet

IMMUNRENDSZER-ERŐSÍTÉS EGYSZERŰEN, OLCSÓN
Az iskolakezdés után Nagykanizsán is megnőtt a különféle lég-
úti fertőzésekkel orvoshoz fordulók száma, azonban a szakem-
berek szerint számos egyszerű módja van az immunrendszer 
erősítésének.

A nyári hónapokat követően 
a gyerekek ismét közösségbe 
kerülnek, amivel egyszerre a 
légúti fertőzések időszaka is el-
kezdődik. Ezek korosztálytól füg-
getlenül mindenkit érinthetnek, 
de előfordulásuk gyakorisága és 
lefolyásuk súlyossága a folytatott 
életmódtól is függ. Akár megfá-
zás, akár influenza áll fenn, a vita-
minok pótlása mellett rengeteg 
egyéb, akár pénzbe sem kerülő 
módon gyorsítható a gyógyulás 
– hangsúlyozta Vígh András, házi-

orvos. Elmondta, a napi mozgási 
rutin kialakítása, három-négy ki-
lométer séta sokat segíthet a be-
tegségek elkerülésében, ugyanis 
a friss levegőn eltöltött idő is be-
folyásolja az egészségi állapotot.

A megelőzésben fontos szere-
pet játszik továbbá a higiénés sza-
bályok betartása, ilyen például a 
kézmosás és a gyakran használt 
felületek fertőtlenítése, mivel a 
kórokozók leggyakrabban csepp-
fertőzéssel terjednek. A stressz 
szintén gyengítheti a szervezetet, 

emiatt fontos az ilyen helyzetek 
kerülése, de kulcsfontosságú a 
megfelelő mennyiségű és mi-
nőségű pihentető alvás is – tette 
hozzá Vígh András.

Az őszi időszakban az óvodás 
és iskolás korosztályhoz tartozók 
azok, akik hazaviszik a vírusokat, 
majd adják tovább a család többi 
tagjának.  Ilyenkor a vitaminok, 
például a C-vitamin szedése 
erősítheti a szervezet ellenálló-
képességét. Fenyvesiné Spingár 
Andrea gyermekorvos kiemelte, 
az immunrendszer jelentős része 
a belekben van, emiatt a bélfló-
ra egyensúlya és a jó emésztés 
központi eleme a védekezésnek. 
Ősszel az időjárás megváltozá-

sával csökken a napsütötte órák 
száma, emiatt a korábban termé-
szetes módon bejuttatott D-vi-
tamin mennyisége ugyancsak 
kevesebb, tehát annak pótlása 
szintén indokolt.

Egy esetleges megbetegedés 
esetén hasznos lehet a sok fo-
lyadék, a méz, de a kamilla- és 
a hársfavirágtea, illetve a meleg 
italok fogyasztása is. A szakem-
berek felhívják a figyelmet, hogy 
a felsoroltak önmagukban még 
nem elegendőek az egészség 
megőrzéséhez, de azok együttes 
alkalmazásával és tudatos élet-
móddal erősíthető a szervezet 
védekezőképessége.

TÓTH Csilla



ÁSÓ, KAPA, GEREBLYE 98.
fotó: Bakonyi Erzsébet

SKORPIÓ (10.24-11.22):  Ha nem mennek jól a dolgai és egyhelyben toporog, akkor legyen a kelleténél éberebb. Ne hagyja elmenni maga mellett a szerencséjét. 
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ŐSZI TEENDŐK – 
VÁLASZOLUNK AZ 
OLVASÓK KÉRDÉSEIRE!
Kezdő vagy nem – komposztált vagy nem... úgy tűnik, manap-
ság már minden régi szabály újra van írva. Jelenleg, október 
első hetében járunk, nézzük azokat a kérdéseket, amelyeket 
olvasóinktól kaptunk, a zöldségeskerteket illetően.

MEZŐGAZDASÁG

A kiskertek, az úgymond hob-
bikertek, - vagy a több évtizede 
művelt zöldségeskertek ma már 
az őszi arcukat mutatják. A pa-
radicsom-, paprikaszárak elszá-
radtak, a többi növény mellett. 
Olvasóink kérdéseit tettük fel 
rovatunk tanácsadójának, Varga 
gazdának.

MEDDIG MARADJANAK A 
FÖLDBEN A MÁR SZINTE 
HALDOKLÓ ZÖLDSÉGEK?

— Figyeljük az időjárást. Na-
gyon jó időt jósolnak még lega-
lább egy hétig. A paradicsomot 
hagyjuk még kint nyugodtan. 
Aztán a paprika gyönyörűen vi-
rágzik, neki ez a legkedvezőbb 
időszak, amikor éjszaka a le-
vélzeten keresztül tudja magát 
táplálni, teleszívja magát vízzel. 
A sarja tele van virággal és sarja-
paprikával. Ezek még éretlenek, 
de kényszerérettek 5-6-8 centis 

paprikák. Ezekből a legfinomabb 
a lecsó. Tehát hagyjuk még a nö-
vényeket. Édesanyámék az első 
fagyokig meg szokták hagyni 
őket, én is. Amíg jön az első dér. 
Akkor kapkodjuk le mindazt a 
zöldséget, ami még ehető. Utána 
dobjuk csak ki a növényt.

MIT TEHETÜNK A  
KOMPOSZTRA, A 
NYÁRON ELŐFORDULT 
BETEGSÉGEK TÜKRÉBEN?

— A komposztra minden me-
het. Egy év alatt, vagy 8-10 hó-
nap alatt komposztálódik a házi 
bioszemét is, krumpli héja stb., 
ami termett a kertben, félig el-
rohadt növény. Aki most kezdi a 
komposztálást, ne várjon belőle 
egy éven belül komposztföldet, 
mert ott még egy életnek kell 
kialakulni. Mesterséges dolog 
ne kerüljön bele, műtrágya, vagy 
más étkezési hulladék. A földdel 
érintkezzen a komposzt, ez a leg-
fontosabb, mert a földből fognak 
ezek a mikroorganizmusok felfej-
lődni. Annyit tudunk még segí-
teni, hogy egy érett komposztból 
viszünk egy-két lapáttal az újba, 
akkor sokkal előbb indulnak be a 
bomlási folyamatok. Amit sokan 
kérdeznek, a paradicsomot pél-
dául nyáron a gombabetegségek 
tizedelték, az is mehet rá? Persze! A 
komposzton ugyanis minden meg-
semmisül, hő keletkezik. A liszthar-
mat, a peronosz és a különböző 
gombák ott megsemmisülnek.

NEKIÁLLHATUNK MÁR A 
KÖVETKEZŐ ÉV  
ELŐKÉSZÍTÉSÉNEK?

— Ha letermett a kertünk, ne-
kiállhatunk. Érdemes az őszi 
növényeket elvetni, megfelelő 
talaj-előkészítés után. Én a ka-
pálógépezés előtt megszórom 
a földemet szerves trágyával, 
megadott négyzetméterre a 
megfelelő grammot, vagy dekát.  
Beforgatom kapálógéppel, de 
ugyanezt meg lehet tenni ásóval, 
szántóekével, bármivel, a lényeg, 
hogy tápláljuk vissza azokat az 
anyagokat a földbe, amit meget-
tek a növények. Viszont, ha valaki 
hagymát szeretne ősszel elrakni, 
annak nem kell a szerves trágya, 
azt a részt hagyjuk ki. Nem fog 
fejlődni a gumó, lesz egy hatal-

mas zöld hajtása és virága, de 
hagymánk nem lesz. Majd tavasz-
szal foszforos, kálisós tápoldat-
tal öntözzük kétszer-háromszor, 
gyönyörű hagymánk lesz. Na, és 
akkor mit is vessünk? Mint em-
lítettem, kimondottan az őszit, 
tehát olyan növények mehetnek 
a földbe, amelyek bírják a telet. A 
hagyma mellett jöhet a fokhagy-
ma, sóska, spenót, cukorborsó, 
az áttelelő zöldség, sárgarépa, 
és saláta. De itt megemlíteném 
az ősszel ültethető növényeket, 
mint a tulipán, nárcisz, krókusz és 
társai. Ugyanúgy igénylik az elő-
készített, betrágyázott talajt, ha 
azt szeretnénk, hogy szép, nagy 
virágaink legyenek.

VINCZE Adél



A Szepetnek SE-ből Rákhely Martin (jobbról) tisztáz  
a Kiskanizsa játékosa, Heiszter Bálint elől

fotó: Polgár László

fotó: Szollár  Zsolt

NYILAS (11.23-12.21): Ha azt szeretné, hogy több pénz legyen a bankszámláján, nem kell rögtön jósnőhöz szaladnia. Kezdetnek az is elég, ha lemond a káros  
szenvedélyéről. 
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A VILÁGBAJNOKSÁGON BIZONYÍTOTT A KANIZSAI VASEMBER
Szollár Zsolt 2022-ben Porec-

ben vívta ki annak a lehetőségét, 
hogy sportága legjobbjaival mér-
kőzhessen meg idén Finnország-
ban. A részvétel anyagi feltétele-
inek előteremtésében kanizsai 
cégek, magánszemélyek is támo-
gatták a dél-zalai atlétát. 

Holtpontokkal tarkított, kő-
kemény felkészülést tett le az 
asztalra Szollár Zsolt, aki a vi-
lágbajnokságon korcsoportja 
81. helyén zárt. Ahogy arról a 
Kanizsa TV sportmagazinjában 
részletesen is mesélt, a csúcs-
formáját nem a finn, hanem egy 
olasz versenyre tartogatta. Az egy 
teljes távú IRONMAN versenyen 
volt, tehát 3,8 km úszást, 180 km 
kerékpározást és 42,2 km futást 
kellett teljesíteni. Zsolt ideje 9 
óra 13 perc lett, ami több, mint 
30 minutumot vert a korábbi 
legjobb egyéni teljesítményére. 
Az időzítés úgy látszik, jól sült 

el – ami edzője, Berkes Gábor 
profizmusát is dicséri –, hiszen ez 
az eredmény a legjobb magyar 
idő volt a cerviai megmérette-
tésen. Zsolti nem állt le, miután 
úgy ítélte meg, karrierje legjobb 

formájában van, elutazott egy 
féltávú triatlon versenyre a mö-
göttünk hagyott hétvégén. Ez 
szakmai szemmel azért is tűnt 
bátor vállalásnak, mert egy hosz-
szabb távról visszamenni egy „rö-

videbbre” nem túl megszokott. A 
bátorságot azonban ezúttal siker 
koronázta, a négyszeres kanizsai 
IRONMAN egy bronzéremmel 
tért haza Zadarból. 

MIKÓ-BARÁTH György

A SZEPETNEK BIZTOSAN A SÁSKA ELLEN, MEGVAN A MIKLÓSFA ELSŐ SIKERE

A zalakomári, valamint a sze-
petneki pályán is biztos hazai 
siker született a „megye egyes” 
labdarúgó együttesek mérkőzé-
sein, a további dél-zalai együt-
tesek az első ligában kevésbé 
zártak jó hétvégét. A második 
vonalban ugyanakkor a Miklósfa 
SE felkerülését követően megsze-
rezte első győzelmét. 

Szepetnek SE (4.) – Kiskanizsai 
Sáskák SE (11.) 3-0 (0-0)

Zala vármegyei I. osztályú 
labdarúgó-mérkőzés, 8. forduló. 
Szepetnek, 200 néző. Vezette: 
Kiss N. (Miszori, Tóth B.). G.: Rák-
hely M., Orsós R., Bános.

Szepetnek: Bocskai – Csavari 

(Pál Mi., 85.), Szabó Be. (Koller 
G., 82.), Rákhely M., Bános, Fa-
dgyas (Üst, 82.), Pápai M., Nagy 
T., Déri (Orsós R., 46.), Dömötör 
(Bilák, 71.), Kolman (Millei B., 
46.). Edző: Németh István.

Kiskanizsa: Parragi – Ötvös 
(Herczeg, 71.), Rákhely P., Jaga-
rics, Mismás, Fülöp R., Petáno-
vics, Füzesi (Kovács D., 75.), Kiss 
J., Dolmányos, László R. (Heisz-
ter, 15.). Játékos-edző: Rácz Sza-
bolcs.

A legfontosabb kérdés talán az 
lehetett Dél-Zalában a szomszéd-
vári rangadóval kapcsolatban, 
hogy melyik fél tud profitálni az 
előző körben aratott győzelmé-

ből, hiszen igazi értéke akkor 
mutatkozhatott a múlt körben 
szerzett három-három pontnak, 
ha ezeket a nyolcadik fordulóban 
is gyarapítani tudják. A hazaiak 
be is nyomták a vendégeket a 
kapujuk elé, ugyanakkor éppen 
akkor mutatkozott veszélyesnek 
egy-egy vendég előrelendülés, 
esetleg szöglet. Parragi Olivér a 
Sáska kapujában kimondottan 
jól állta a sarat, s a második fé-
lidőben is inkább az volt a kérdés: 
vagy kitart a lehető legtovább 
a kiskanizsaiak védelme, vagy 
lezárja a meccset előbb-utóbb a 
vezetése megszerzése után a Sze-
petnek. Nos, miként az egy már 
sokszor lejátszott forgatókönyv: 
az inkább betömörülő csapat, 
jelesül ezúttal a Kiskanizsa jól 
felvette a védekezés ritmusát a 
továbbiakban is, ugyanakkor az 
57. percben egy némileg várat-
lan lehetőség góllal végződött, 
az pedig borította az addigiakat. 
Az 1-0-s szepetneki vezetés után 
a frissebb játékosokkal a vendég-
látók egyszerűen felőrölték a Sás-
kát, s végül biztos, egyben meg-
érdemelt sikert könyvelhettek el.

A Flexibil-Top Zalakomár hazai 
pályán győzte le a Lenti TE le-

génységét 6-2-re, a Semjénháza 
SE 1-1-re végzett Hévízen, míg 
a Csesztregi KSE 6-1-es sikert 
könyvelhetett el a Deák-Gizmó 
Murakeresztúr SE-vel szemben. 
A vármegyei második ligában a 
Miklósfa SE a felkerülését követő-
en a bajnokság hatodik fordulójá-
ban elkönyvelhette első sikerét, 
a Sportklub Gutorföldét győzték 
le 6-1-re hazai környezetükben, 
s jelenleg a tizedik helyen állnak.

Az előttünk álló hétvégén, 
szombaton Kiskanizsán, vasár-
nap pedig Murakeresztúron és 
Semjénházán pattog odahaza 
a labda, az említett sorrendben 
a Zalaszentgróti VFC,  Magnetic 
Andráshida TE, valamint a Zala-
komár érkezik vendégségbe a 
dél-zalai focipályákra, a találko-
zók egységesen 15 órától kez-
dődnek.

Egy szinttel feljebb is folynak 
természetesen a bajnoki küzdel-
mek, az NB III-ban ráadásul az 
ötödik helyen álló FC Nagyka-
nizsára október 8-án – szintén 
délután háromtól – az Olajbá-
nyász-stadionban rangadó vár, 
mivel a harmadik helyezést el-
foglaló FC Dunaföldvárt fogadja.

POLGÁR László



SPORTAJÁNLÓ
FC NAGYKANIZSA  — FC DUNAFÖLDVÁR

2023. 10. 08. 15:00

FEHÉRVÁR FC II. —  FC NAGYKANIZSA  
2023. 10.15. 11:00 

PAKSI FC II. —  FC NAGYKANIZSA  
2023. 10.22. 11:00 

FC NAGYKANIZSA  — SZEKSZÁRDI UFC
2023. 10. 29. 13:00  

A kanizsai Detre Gábor nem lassít a 
profi ökölvívók mezőnyében, félne-
hézsúlyban idei második összecsa-
pását is győzelemmel abszolválta

BAK (12.22-01.20): Időnként saját magát is tegye próbára. Ha elnapolja a porszívózást, a virágöntözést, akkor bizony önnél is bajok vannak. Minél előbb beszélje 
meg a problémáját valakivel. 
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VÉGET ÉRT AZ ELLENFÉL  
GÓLFESZTIVÁLJA…

A Mad Dogs-Viadukt SE Futsal NB 
II-es együttesének korábbi kanizsai 
látogatásaikor nem volt szűkében 
rúgott góljainak, ezúttal azonban 
a Nagykanizsai Futsal Club lelkes, 
odaadó, helyenként önfeláldozó 
játékának is köszönhetően 1-0-ra 
győzött a Pest vármegyeiek ellen.

A nagykanizsaiaknál az idei 
szezon 4. fordulójában immár be-
mutatkozhatott - a korábban beha-
rangozott – egykori 173-szoros fut-
sal-válogatott Lódi Tamás, valamint 
a minifutball nemzeti tizenegyben 
korábban rengeteg tapasztalatot 
szerző, pályafutását lényegében 
Dél-Zalában kezdő Bozsoki Imre 
is. Utóbbi nem csupán debütált az 
NFC színeiben, hanem jelenleg a 
Bicskei TC színeiben az NB III-ban 
is szereplő játékos rögtön győztes 
gólt is szerzett.

Az NB II-es futsalmeccsen elkelt 
amúgy hazai oldalon a rutin, mi-
vel a Mad Dogs a tavalyi idényben 
többször is megszórta a piros-ké-
keket, ezúttal viszont – élen Szőke 
Richárddal a kapuban - nem csu-
pán lelkesen védekeztek, de ellen-

A HUSZADIKON TECHNIKAI KO-VAL
A napokban a Fejér vármegyei 

Nagyvenyim településén vívta leg-
utóbbi profi ökölvívó mérkőzését a 
kanizsai Detre Gábor, s a dél-zalai 
öklöző remek mérlegét tovább javít-
va technikai KO-val győzte le szerb 
ellenfelét.

A profi félnehézsúlyban vitézkedő 
Detre huszadik párharca alkalmából 
lépett kötelek közé, s a 2016 óta író-
dó professzionális karrierjének ezt 
az állomását is sikerrel vette - a szerb 
Darko Knezseviccsel szemben.

- Egy békéscsabai menedzsment 
Surman Zoltán vezetésével igyek-
szik segíteni nekem, s a „villtekes” 
kanizsai támogatóim jóvoltából leg-
utóbb a szerb sráccal öklözhettem 
– elevenítette fel Gábor a történése-
ket, aki a taktikáját is részletezhette 
kicsit. - A jó néhány küzdősportágas 
tapasztalattal felvértezett ellenlá-
basommal szemben jó meccsre 
volt kilátás, s úgy is történt. Az első 
menetben roppant intenzíven kezd-
tem, lényegében akkor sikerült is fe-
lőrölnöm, s úgy tűnt, ettől talán meg 
is szeppent kissé. A második három 

percben aztán, el kell ismernem, 
több kontrája is betalált, így a har-
madik nekirugaszkodásra jó kis ösz-
szecsapás kerekedett. Bekezdtünk, 
ellenfelem sérülése miatt azonban a 
meccs véget kellett, hogy érjen.

Persze, mindebből a lényeg, hogy 
a nagykanizsai sportoló a huszadik 
profi párharcát is behúzta, s idén 
ez volt a második összecsapása, az 
elsőt még júniusban, Németország-
ban vívta meg sikerrel.

POLGÁR László

Irimiás Gergő (31) többször is kísérle-
tezhezett sarokrúgással a dél-zalai NB 
II-es futsal bajnokin, a nagykanizsai-
ak azonban valamennyi alkalommal 

kivédekezték az ellenfél lehetőségeit 

csapásaikkal még több gólt is sze-
rezhettek volna azon a meccsen, 
amelyen – el kell ismerni – akár 
a vendégek is győzhettek volna. 
Nem így történt, a Nagykanizsai 
Futsal Club pedig értékes három 
pontot könyvelhetett el, s így vár-
hatja a Tihanyi FC elleni idegenbeli 
bajnokiját jövő hétfőn.
Futsal NB II Nyugati csoport, 4. 
forduló:
Nagykanizsai Futsal Club (7.) – Mad 
Dogs-Viadukt SE (9.) 1-0 (1-0)
Nagykanizsa, 120 néző. Vezette: 
Kovács G. (Blum, Góbi.) G.: Bozsoki 
(19.)

POLGÁR László

A ZÖLDBEN A VADMACSKÁK

Egy idény kihagyását követően 
újra a női kosárlabda amatőr NB 
I-es mezőnyében indulhat a Ka-
nizsai Vadmacskák SE együttese. 
Az ifjú hölgyek a Piros csoport 
után ezúttal - a 2023-2024-es 
szezonban - a Zöld csoportba kap-
tak besorolást. Első bajnokijukat 
Szolnokon vívták, szombaton Ka-
nizsára a Kecskeméti KC érkezik.

A szakvezetői feladatokat a ko-
sárlabda sportágában évtizedek 
óta kiváló szakmai vezetést és 
munkát végző Gábor Erzsébet 
látja el a KVSE-nél, s ezúttal ismét 
itt az ideje annak, hogy a nagy-
kanizsai fiatal női kosarasok az 
amatőr NB I szintjén megméret-
tessék magukat.

- Nincs teher úgymond a helyi 
leányaink szereplésén a bajnok-
ságban, igyekszünk a legjobb 
tudásunk szerint helytállni – fo-
galmazott Gábor Erzsébet. - Így 
teszünk majd a bajnokság első 
fordulójához hasonlóan a továb-
biakban, vagyis most rögtön a 
Kecskeméti KC-vel szemben is, 
immár mint házigazdák, a szezo-

nunk másik találkozóján.
Miként azt a nagykanizsai szak-

ember elmondta, lényegében 
teljes mértékben azokból a kadet 
és junior korosztályos játékosa-
ikból áll a Vadmacskák amatőr 
NB I-es csapata, akiket néhány 
hete már a Zalakaros Kupán is 
láthattak az érdeklődők. A Vad-
macskák a hazai mérkőzéseiket a 
Cserháti-csarnok mellett minden 
bizonnyal majd az Arénában is 
rendezhetik. Ez még akkor is így 
lesz, ha a sportág kedvelői tud-
ják, az oktatási intézmény csar-
nokának egyedi „lelke” van, lé-
vén a ‚60-as évek végétől számos 
sikert láthattak a falai között. Ezt 
akár szombaton 15 órától meg 
is tapasztalhatják az érdeklődők, 
mivel a Kecskemét éppen oda 
érkezik, bajnoki meccs apropó-
ján. A Vadmacskák SE ott van a 
női Hepp Kupa mezőnyében is, 
a nagykanizsaiak október máso-
dik felében a Fehér csoport egyik 
résztvevőjének, a ZTE NKK ellen-
felei lesznek.

POLGÁR László

A Zalakaros Kupa mindig remek felkészülés a kanizsai  
leány kosarasoknak a bajnokságra, így volt ez idén is

fotó: Polgár László



VÍZÖNTŐ (01.21-02.19):  Ne hagyja, hogy felidegesítsék, mert akkor még azt is elfelejti, amit nem akar. Ha mégis ezt történik, akkor jegyezze fel a feladatait egy papírra. 
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KÖVETKEZŐ
VÉRADÁSOK

2023.10.10. (kedd) 
13:00-17:00 

Vöröskereszt  
(Nagykanizsa, Sugár út 28.)

2023.10.13. (kedd)
12:00-16:00

 Halis István Városi Könyvtár  

A megjelenítést ezúton is köszönjük!

Véradásaink időpontját megtalálják a 
Kanizsa TV Lapozójában is!

A véradás mindenki  
számára nyitott.

A 2023. szeptember 20-i  
számunkban  

megjelent rejtvény megfejtése:

AZ EMBER SOHA NEM TÚL ÖREG AHHOZ, 
HOGY ÚJ DOLGOKAT TANULJON.

VERSENYTÁRGYALÁSI 
FELHÍVÁS

Nagykanizsa Megyei Jogú 
Város Önkormányzata 2023. 
október 19-én csütörtökön 

15 órakor nyilvános ver-
senytárgyaláson értékesíti a 
nagykanizsai 1839/87 hrsz-ú 

kivett beépítetlen terület 
megnevezésű ingatlanát.

Részletes feltételek és kiírás 
megtekinthető a www.nagy-

kanizsa.hu honlap Befektetők 
menüpont Eladó/Bérbeadó 

ingatlanok almenüpont alatt.

VOKSH 
OKTATÁSI 
KFT
Nagykanizsa, Ady Endre utca 30.

Szerezzen Nálunk gépkezelői jogosítványt vagy bővítse 
a már meglévőt bármely gépcsoport típussal!

Várjuk jelentkezését targoncavezető, földmunkagép 
kezelő és emelőgépkezelő képzéseinkre.

Következő vizsga időpontjaink:

– október 25.   Jelentkezési határidő: október 9.

– november 3.  Jelentkezési határidő: október 16. 

Várjuk jelentkezését kategóriás online képzéseinkre is! 

33 éve az úton társak vagyunk! 

Telefon: +36 30 491 7051, e-mail: nagykanizsa@voksh.
hu web: www.voksh.hu

KIADÓKIADÓKIADÓ
INGATLANOK AINGATLANOK AINGATLANOK A    

BAZÁRUDVARBANBAZÁRUDVARBANBAZÁRUDVARBAN
63 m2

119 m2
129 m2

Érdeklődjön az alábbi
telefonszámon: 
+36 30/799-4989

mailto:nagykanizsa@voksh.hu
mailto:nagykanizsa@voksh.hu
http://www.voksh.hu/?fbclid=IwAR1RjAr11hg7tIpITRuMNCz4adc-4XLdhjrSLT9Gyq8OSeva8adVJHOuqA0


JÁTÉKOSKÁRTYA
REGISZTRÁCIÓJÁTÉKOSKÁRTYA
REGISZTRÁCIÓ

ÉR
TÉ

KESÍTŐHELYEKEN

ÉS MÁR ONLINE IS
!

Az ingatlan képe illusztráció.

További részletek a lottózókban   
és a www.szerencsejatek.hu honlapon.

A nyereményjáték időtartama:  2023. augusztus 28. − 2024. március 3. 

HETI NYEREMÉNYEK:
1 x 500.000 FT
5 x 100.000 FT

JÁTÉKOSKÁRTYÁDJÁTÉKOSKÁRTYÁD
MOSTMOST

LEHETLEHET
LAKÁSKULCSLAKÁSKULCS
Játssz egy szelvényen 

legalább 1000 Ft értékben,
használd Játékoskártyádat, 

és nyerd meg álmaid otthonát!

FŐNYEREMÉNY:
EGY ÚJ ÉPÍTÉSŰ, EGY ÚJ ÉPÍTÉSŰ, 
PENTHOUSE-JELLEGŰ PENTHOUSE-JELLEGŰ 
BUDAPESTI LAKÁSBUDAPESTI LAKÁS

A nyereményjátékban csak értékesítőhelyeken, a feltételeknek megfelelő vásárlásokkal lehet részt venni.

Szrt_Jatekoskartya_promo_lakasnyeremeny_202x133.indd   1Szrt_Jatekoskartya_promo_lakasnyeremeny_202x133.indd   1 2023. 08. 25.   12:08:392023. 08. 25.   12:08:39

HALAK (02.20-03.20): Ha teheti, vegye lazábbra a munkáját, és kevesebbet túlórázzon. Inkább a párkapcsolatára szenteljen több időt, mert egyszerre nem fog 
menni mind a kettő. 

2023.10.04. 15REJTVÉNY
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SZEGEDI HALÁSZLÉ, TÁRCSÁN PIRÍTOTT TÚRÓS CSUSZÁVAL

A kellemes őszi napokat nem-
csak kirándulásra, hanem bog-
rácsozásra is kihasználhatjuk a 
szabadban. Akár barátokat, isme-
rőseket is hívhatunk magunkhoz. 
A csapi lakosú Varró Tibor recept-
je alapján kellemes perceket tölt-
hetünk el a tűz körül. Tibor főztjét 
különdíjjal jutalmazták a kisré-
csei falunapon. 

A HALÁSZLÉ HOZZÁVALÓI:
2 db 2-3 kg-os ponty, 1 kg keszeg, 
0,5 kg kárász és törpeharcsa, 6 fej 
vöröshagyma, 6 db tévépaprika, 
őrölt házi pirospaprika, 1 db hosszú 
erőspaprika, só, babérlevél, bors.

ELKÉSZÍTÉSE: 
A törpeharcsát, a keszeget, a 

kárászt az alaplébe tesszük, köz-
ben a ponty és a harcsa kifilézett 
gerincét is hozzárakjuk. Egy jó 
órán keresztül forraljuk, közben 
ráteszünk 3 k pirospaprikát, 1 k 
sót, és addig főzzük, amíg a ge-
rincről és a fejről le nem válik a 
hús. Az egészet kipaszírozzuk, 
majd összeforraljuk. Ezután a 
gázrózsát lekapcsoltam – magya-
rázta Tibor, az enyhén besózott 
halszeleteket a sűrű alaplébe 
8-10 percre beleraktam, hogy ne 
főjön szét a hús. Közben dobtam 
bele még 1 k pirospaprikát, dí-
szítésnek pedig erőspaprikát, és 
hozzáöntöttem 0,5 l hideg vizet, 
hogy teljesen álljon le a főzés. 

A TÚRÓS CSUSZA 
HOZZÁVALÓI:
3 csomag 25 dkg-os csuszatész-
ta, 60 dkg húsos szalonna, 3-szor 
25 dkg túró, 4-szer 2 dl tejföl, fok-
hagyma, őrölt pirospaprika, só.

ELKÉSZÍTÉSE:
A kockára vágott szalonnát 

megpirítjuk, majd leszedjük a 
tárcsáról, és a nagyja zsírt egy 
edénybe visszaöntjük. A tészta-
csomagokat külön-külön adag-
ban főzzük ki. Az első adagnál 
a tésztát megfőzzük, rárakjuk a 
tárcsára, és megpirítjuk. A tüzet 
a tárcsa alatt lekapcsoljuk, majd 
a túrót, a tejfölt és a szalonnát 
rárakjuk, és az egészet összeke-

verjük. Amikor elkészültünk vele, 
tálra rakjuk és némi variációval 
folytatjuk a műveletet a követke-
ző adag tésztával. Itt a tejfölbe én 
még kevertem fokhagymát is. Mi-
vel a kóstolás után úgy éreztem, 
több tejföl kellene hozzá, ezért 
hozzáadtam még egy pohárral. 
Az egészet összekevertem a tész-
tával, a tetejét pedig szalonnával 
és pirospaprikával díszítettem. A 
harmadik adagot a kedvünk sze-
rint készíthetjük el. 

 
BAKONYI Erzsébet

LAKOSSÁGI 
FÓRUM

GYURCSÁNY
FERENCCEL

HEVESI SÁNDOR MŰVELŐDÉSI KÖZPONT
2023. OKTÓBER 11. (SZERDA) 16:30

8800 NAGYKANIZSA, SZÉCHENYI TÉR 5-9.
Kiadja: Demokratikus Koalíció  1066 Budapest, Teréz krt. 46.  Kiadásért felel: Sebián-Petrovszki László pártigazgató

1011 Gyurcsány Ferenc_Nagykanizsa_99x133.indd   11011 Gyurcsány Ferenc_Nagykanizsa_99x133.indd   1 2023. 10. 03.   11:382023. 10. 03.   11:38



MOST MÁR NEM ÉRZEK HARAGOT...

NAGYKANIZSA ÉS 
TÉRSÉGÉNEK LAPJA 
XXXV. ÉVFOLYAM 
21. SZÁM
2023. OKTÓBER 18.

VÁLTOZÁS AZ
ORVOSI ÜGYELETBEN

további részletek a 7. oldalon

Következő számunk 2023. november 1-én jelenik meg.

KÖZGYŰLÉS ELŐTT – 
KAMPÁNY KÖZBEN 

KANIZSAI 
POLITIKAI 
KÖ R K É P
Lapzártánk után kezdődik az októberi soron kívüli közgyűlés, ez 
azonban nem azt jelenti, hogy ne lehetne miről beszámolni a 
helyi politikai életet tekintve. A kormányoldal a gazosnak titu-
lált ipari parkot és az 588 millió forintot emlegette az elmúlt na-
pokban, míg az ÉVE, a rövid posztok mellett, az ellenzéki pártok 
néhány vezető képviselőjével közösen is megnyilvánult. 

EGY FONTOS LÉPÉS -
A MÉDIAHÁZ 
ELŐRE MEGY, 
NEM HÁTRA

Viszonylag ritkán jelentkezem az újság hasábjain olyan írással, 
amelyben magunkkal, a szerkesztőséggel foglalkozom. Megtet-
tem ezt lassan négy éve, amikor az önkormányzat megbízott a 
Kanizsa Médiaház vezetésével, majd még párszor, amikor jelentős 
változások történtek a felületeken, ahol dolgozunk. A Híradó ka-
pott először új köntöst, majd következett a Kanizsa Újság, amely új 
arculattal jelenik meg kéthetente azóta is. Ezzel még nem ért vé-
get a váltás a Médiaháznál. Már négy éve is fontosnak gondoltam 
az online felületeink sokaságát. Most ez következik. November 
elsejétől jelentős változásokkal találkoznak azok, akik internetes 
felületeinket böngészik, olvassák. 

-Tar Mihály jegyzete
folytatás a 2. oldalon részletek a 3. oldalon

Október 23-án az 1956-os forradalom és szabadságharc 
67. évfordulójára emlékezünk. Írásunkban a Batthyány 
Lajos Gimnázium történelmi adatgyűjtése nyomán egy 
2011-ben készült beszélgetést idézünk fel. A ma 83 
esztendős Kosztricz Tamást az 1956-57-es nagykanizsai 
diákeseményekről akkori végzős gimnazista unokája, 
Katona Orsolya kérdezte. 

A módosítás érinti a felnőtt és 
gyermekellátási ügyeletet is. 
Utóbbi nem lesz 24 órás és a 
vármegyében csak két helyen, 
Zalaegerszegen és Nagykani-
zsán lesz elérhető.
3. oldal

Család? – Nincs ilyen nekem, 
de ennyi gyereke senkinek sin-
csen. Nem dicsekvésként mon-
dom, a város is megbecsülte a 
munkámat.

Jövőre is lesz bor a hegy-
hátakon.  Cél, hogy ne le-
gyen az ültetvény helyén 
golfpálya.

KARDOZÓK A DOBOGÓN ÁSÓ, KAPA, GEREBLYE 99.ÉRDEKES EMBEREK 61.

8-9. OLDAL 11. OLDAL

A Nagykanizsai TE 1866 vívói 
már-már a korábbi évek re-
meklését idézve szerepeltek, 
s hoztak haza számos remek 
dobogós eredményt.

13. OLDAL
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KANIZSAI POLITIKAI KÖRKÉP
Online platformunkon több-

ször foglalkoztunk vele, hogy 
Nagykanizsa is részt vett az Expo 
Real-en. A háromnapos münche-
ni ingatlankiállításon a dunántúli 
magyar városok közül egyedül 
Kanizsa ismertette a befektetési 
lehetőségeit. A delegációt Hor-
váth Jácint vezette, a küldöttség 
célja egyértelműen az volt, hogy 
új beruházókat hozzon Nagykani-
zsára. A Fidesz Dél-Zala már Hor-
váth személyét is nehezményez-
te, hiszen szerintük a részvételi 
lehetőség Cseresnyés Péternek 
köszönhető. Majd arra térnek 
ki az oldal kezelői, hogy hiába 
lett új ipari park, hiszen azt csak 
felveri a gaz. „Gyurcsány helyi 
embere egy fűszálat, egy szalma-
szálat nem tett keresztbe ezért az 
eseményért, csak villog vele. Mi-
közben a közel 20 hektáros ipari 
park ki sem látszik a gazból. De 
még azt sem tudták eldönteni, 
ki is fogja tulajdonképpen leka-
szálni. Arra gondolunk, talán azt 
sem tudják biztosan, hol van ez 
az ipari park. Nem lenne csoda, 
hiszen annak létrejöttéhez sem 
volt semmi közük” – olvasható a 
bejegyzésben. 

Az ÉVE ironikus hangvételben 
válaszolt. „Csak egy fideszes 
gazember - Akinek a természet 
„gaz”, mert még nincs lebeto-
nozva, nincs kockakővel lerakva, 
nincs legyomírtózva, vagy csak 
mert nem ismeri a gazdag nö-
vény és állatvilágot, nem tiszteli 
az anyatermészetet, vagy mert 
éppen városunk sikertelensé-
géért küzd, mert abban bízik, 
minél rosszabb, neki annál jobb 
lesz. Irtsuk ki a növény és állat-
világot, hogy sártenger legyen? 
Természetesen szükség lesz a 
terület évenkénti kaszálására, de 
a növénytakaró marad, amíg az 
iparipark beépítésre nem kerül.”

Arról is írtunk, hogy szeptem-
ber 21-én tartott sajtótájékoz-
tatót az ÉVE a víztoronyprojekt 
kapcsán. Akkor elmondták, a 
tető fejlesztése indul, és mintegy 
142 millió forintot fordíthatnak a 
külső munkákra. Utóbbi azonban 
nem az 588 millió forintos listáról 
lett volna finanszírozva, hanem a 

többi beruházás maradványból 
és a Sberbank-csőd miatti ka-
matbevételből. A közbeszerzést 
a munkára a Vízmű kiírta, ám a 
rövid határidő miatt végül ered-
ménytelennek nyilvánította. Ezt 
Balogh László és pártja helyi ol-
dala is úgy közölte, hogy „Fodor 
Csabáék megalapozatlan dönté-
sével így 140 millió forint került 
most veszélybe…” Horváth Jácint 
az ügy kapcsán elmondta, az 588 
millió forint mind el lesz költve, a 
végső lista minden tétele megva-
lósul a városban. Szerinte a pol-
gármester szándékosan hazudik 
és csúsztat az ügyben. A meg-
maradt forrás pluszként jelent 
meg, a fent már leírt okok miatt. 
Az elköltésére gyors megoldás 
kellett. Abban mindkét frakció 
egyetértett, hogy ez a Víztorony 
legyen, sőt, annyira tetszett az 
ötlet a polgármesternek is, hogy 
Balogh László és Fodor Csaba szó 
szerint ugyanazt az előterjesztést 
vitte be külön a közgyűlésbe. A 
Vízmű viszont nem kapott olyan 
ajánlatokat, amik egészen biz-
tosan tartani tudták volna a ha-
táridőt, miszerint idén befejezik 
a munkákat. Így csak az eredeti 
terv valósul meg, azaz a víztorony 
tetejét teszik rendbe. 

Az Éljen VárosuNk! Egyesület 
ismét előhúzta a rövid üzenetek 
panelt a közösségi oldalán. A 
napokban több ilyen üzenetet is 
posztoltak, leginkább a Fidesz 
polgármesterjelölt-nélküliségére 
koncentrálva. „Már saját pártja 
is félreállítaná Balogh Lászlót!... 
Ötletünk sincs, ki lesz a FIDESZ 
polgármester jelöltje... ... de már 
nekik sincs…. Balogh népsze-
rűségi indexét olyan alacsonyra 
mérték, ami már a nagykanizsai 
fideszeseket is magával ránthat-
ja….Bizzer András népszerűsé-
gének mérésével meg sem pró-
bálkoztak... A nagykanizsai Fiatal 
Demokraták már majdnem mind 
nyugdíjasok… Cseresnyés körül 
is elfogyott a levegő. Az ifjabbak 
inkább az ő helyére ácsingóznak 
a FIDESZ-ben.”

Az online bejegyzések mellett 
a személyes fórumok is ugrás-
szerűen növekedni kezdtek a 

kormányellenzéki oldalon. Előbb 
Ander Balázs, a Jobbik-Konzer-
vatívok részéről érkezett Nagy-
kanizsára. Berta Krisztiánnal 
közösen kampányoltak azért, 
hogy a migránsmunkások bete-
lepítése helyett normális béreket 
biztosítson a kormány a magyar 
embereknek. Az országgyűlési 
képviselő Zalaegerszeget hozta 
fel példaként, ahol már tömegé-
vel jelentek meg a filippínó ven-
dégmunkások. 10 nappal később 
a DK politikusai érkeztek Kani-
zsára. Előbb Gyurcsány Ferenc, 
a párt elnöke, korábbi minisz-
terelnök tartott fórumot Horváth 
Jácinttal a HSMK-ban. A politikus 
egyebek mellett azt is elmondta, 
ők azzal számolnak, hogy jövő-
re Kanizsán ellenzéki győzelem 
fog születni. Másnap a „Leplezd 
le Orbánt!” kampány részeként, 
a párt két képviselője érkezett 
a városba. Előbb Vadai Ágnes a 
Vásárcsarnok előtt ismertette a 
kormányfő általuk legnagyobb-

nak tartott 15 hazugságát, majd 
Gy. Németh Erzsébet a NESZI-be 
látogatott, ahol Tóth-Bagó Mó-
nikával és Horváth Jácinttal 
egyeztetett. A korábbi főpolgár-
mester-helyettes szerint a szak-
ember- és a pénzhiány az, amivel 
leginkább küzdenek az intézmé-
nyek, mivel a jelenlegi kormány 
13 éve nem végzi el a feladatát a 
szociális területen, éppen ezért a 
DK politikája kiemelt helyen ke-
zeli a szektor problémáit.

Kedden délután már a Vasem-
berházban folytathatják a felek. 
A soron kívüli ülésen szó lesz az 
ügyeleti rendszer átalakításáról, 
a sakkozók támogatásáról, de a 
Kórház körforgalom leendő par-
kolóinak finanszírozása is a testü-
let elé kerül. A 14 órai kezdés azt 
sejteti, hogy az öt napirenden túl 
sokat nem terveznek vitázni a fe-
lek, de láttunk már sok mindent 
2019 októbere óta. 

MIKÓ-BARÁTH György
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EGY FONTOS LÉPÉS - A MÉDIAHÁZ ELŐRE MEGY, NEM HÁTRA
Négy éve szerepel napirenden 

a változtatás, amely az utóbbi 
egy évben végül a megvalósulás 
irányába is elmozdult. A koráb-
ban három, majd már csak kettő 
internetes oldalunk megszűnik. 
A kanizsaujsag.hu és a kanizsatv.
hu weblapok frissítése leáll. Nem 
tűnnek el az oldalak, az eddigi 
tartalmak megmaradnak, így a 
most elérhető tartalom változta-
tás nélkül lesz elérhető november 
elseje után. A két, párhuzamosan 
ugyanazokat a tartalmakat közlő 
oldal működtetése eddig is fö-
lösleges volt, igazán arra volt jó, 
hogy az olvasókat megtévessze, 
összekeverje. 

Most viszont változik a helyzet. 
A két oldal leállítását követően 
indul az új, a kanizsamediahaz.
hu címen elérhető weblapunk. 
Ennek arculata, megjelenése már 

megfelel a mai elvárosoknak. 
Áttekinthető, könnyen kezelhe-
tő felületen juthat mindenki a 
hírekhez, információkhoz. Terve-
ink között szerepel, hogy olyan 
tartalmakkal is jelentkezünk, 
amelyek az újságban vagy a te-
levízióban röviden jutnak szerep-
hez. De az is elképzelhető, hogy 
önálló, máshol meg nem jelenő 
tartalmak is megjelennek itt. Az 
oldalt működtető szolgáltatás 
most jutott olyan fázisba, hogy 
élesíthetjük és mindenki számá-
ra elérhetővé tegyük azt, amin 
már hónapok óta dolgozik a stáb 
a háttérben. 

Mindezek után abban bízom, 
hogy az új felület elnyeri tetszé-
süket, megkedvelik azt és gyak-
ran kattintanak ránk. 

TAR Mihály, ügyvezető

VÁLTOZÁSOK AZ ORVOSI ÜGYELETBEN
Jelentősen átalakul az ügyeleti rendszer november 1-től Zala vármegyében. A betegeknek területileg is számos módosításra kell 
számítaniuk a háziorvosi és gyermekorvosi ellátást érintő lépéseket követően. 

Decemberben fogadta el a 
parlament az ügyeleti rendszerre 
vonatkozó módosítási javaslatot. 
A csomag lényege, hogy az idei 
évben Budapestet leszámítva 
országszerte az Országos Men-
tőszolgálat kezébe kerülnek az 
ügyeleti feladatok az önkormány-
zati intézmények helyett. A válto-
zások – amelyek a fogászati ügye-
letet nem érintik – a következő 
hónaptól lépnek életbe Zalában, 
országszerte már több helyen is 
ez az ügyeleti rendszer működik. 
Eddig Nagykanizsán az Egészség-
ügyi Alapellátási Intézmény mun-
katársai végezték el a városlakók 
és további öt település lakosaina-
ak ellátását. Az ügyelet helyszíne, 
a Szekeres József utca nem válto-
zik, azonban a települések köre 
kibővül. 

– November elsejétől a nagy-
kanizsai járás, illetve a letenyei 
járás valamennyi településére és 
lakosára kiterjed az ügyelet. Zala 
vármegyében négy helyen lesz 
ellátás, Zalaegerszegen, Nagyka-
nizsán, Keszthelyen és Lentiben. 
Úgyhogy, akik eddig a zalakarosi 
ügyelethez tartoztak, azokat a to-
vábbiakban a nagykanizsai ügye-

leten fogják ellátni – tájékoztatta 
stábunkat Stimeczné György  
Bernadette, az Egészségügyi 
Alapellátási Intézmény vezetője.

Módosulni fog az ügyelet el-
érhetősége, amely novembertől 
a 1830-as számon lesz hívható. 
A telefonálókat a Zala Várme-
gyei Mentőszolgálat irányítási 
központjába kapcsolják, ahol a 
kikérdezést követően elküldik 
a beteget az ügyeletre, adott 
esetben a helyszínre irányítják a 
mentőt. Azok, akik személyesen 
keresnék fel az ügyeletet, azt hét-
köznap 22 és 8, hétvégén 14 és 8 
óra között tehetik meg. A változás 
érinti a felnőtt és gyermekellátási 
ügyeletet is. Utóbbi nem lesz 24 
órás, és a vármegyében csak két 
helyen, Zalaegerszegen és Nagy-
kanizsán lesz elérhető.

– A gyermekorvosi ügyelet 4 
órától 22 óráig lesz biztosítva Za-
lában, illetve hétvégén és ünnep-
napon 8 órától 2 óráig. Az ügyele-
ti idő letelte után a gyerekeket a 
gyerekosztályra lehet majd vinni. 
Maga az ügyeleti ellátás két rész-
re fog tagozódni, egyrészt egy 
háziorvosi ügyeletre, amely 4 
órától 22 óráig, illetve hétvégén 

8 órától 2 óráig fog tartani, ami-
kor a háziorvosok kötelező rész-
vételével fog zajlani. Illetve azt 
követően 22 órától reggelig és 4 
órától reggel 8 óráig, amely már 
háziorvosok, illetve mentőtisztek 
közreműködésével fog zajlani 

– tette hozzá Stimeczné György 
Bernadette.

A Zalát érintő változásokról az 
OMSZ egy október 25-i zalaeger-
szegi rendezvényen fog részlete-
sen beszámolni.  

KÁLOVICS Tibor 



KOS (03.21-04.20):  Ha könnyíteni szeretne a lelkén, ossza meg a titkát valakivel, akiben a legjobban megbízhat. Meglátja, egy súlyos kő esik le majd a válláról. 
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2024. JANUÁR 1-TŐL ÚJ ITALCSOMAGOLÁS VISSZAVÁLTÁSI RENDSZER LESZ MAGYARORSZÁGON
CÉL A MŰANYAG, AZ ÜVEG PALACKOK ÉS A FÉM ITALOS DOBOZOK 90%-OS ÚJRAHASZNOSÍTÁSA 3 ÉVEN BELÜL

-2024-től mintegy 2000 visszaváltási pontra, REpontra lehet majd vissza-
vinni a palackokat, a hálózat az új csatlakozókkal folyamatosan bővül
-Az EU-s szabályoknak megfelelő rendszert fog működtetni a MOHU 
-A MOHU továbbra is várja a rendszerhez önkéntesen csatlakozni kívánó 
boltok jelentkezését.
-Az EU előírása szerint 2029-ig a PET palackok 90%-át vissza kell gyűjteni 
és újra kell hasznosítani. Jelenleg ezeknek a műanyag és üveg italos pa-
lackoknak, valamint fém dobozoknak csak a töredékét hasznosítjuk újra, 
ami hatalmas terhelés a környezetnek.
-Ez az egyik leghatékonyabb rendszer a körforgásos gazdaság szempontjá-
ból, mert az egyutas termékek esetében bevezetendő, egységes, 50 forin-
tos visszaváltási díj motiválja a vásárlót arra, hogy visszavigye a palackot, 
ezzel értékes újrahasznosítható alapanyagot juttat vissza a gazdaságba. 

Budapest 2023. október 9. - A jövő év elejétől minden visszaváltási 
jelöléssel ellátott üveg, fém és műanyag palackos italtermék csoma-
golása visszaváltható lesz a REpontokon. Ezen csomagolások érté-
kesítésekor 50 fori nt visszaváltási díjat kell felszámítani, amit a fo-
gyasztó a palack visszaváltása esetén kap majd vissza. Az új rendszer 
előnye, hogy motiválja a fogyasztót arra, hogy visszavigye azokat az 
üveg, fém és műanyagpalackokat, amelyek jelentős része korábban 
hulladékká vált. Az EU szabályozás előírja, hogy 2029-re 90%-nak 
kell lennie a pet palackok visszagyűjtési arányának. 

2024. január 1-től Magyarországon is bevezetik a belföldön forgalom-
ba hozott visszaváltási díjas termékek kötelező visszaváltási rendszerét 
(nemzetközi megnevezéssel a DRS, azaz Deposit Refund System-et). A 
rendszer lényege, hogy minden üveg, fém és műanyag palackos, egyutas 
italtermék értékesítésekor palackonként, egységesen 50 Ft visszaváltási 
díjat fizet a vásárló, amit visszakap, miután visszaváltotta a palackot. Az ún. 
többutas, azaz újratölthető palackok esetében a visszaváltási díj mértékét 
a palackozó határozza meg, és tünteti fel az értékét a logóban (ld. lenti 
ábra 70 Ft-os példával). Ez a módszer az egyik leghatékonyabb környezet-
védelmi szempontból, hiszen motiválja a fogyasztót arra, hogy visszavigye 
a palackot, és annak anyaga újrafeldolgozható legyen a körforgásos gaz-
daságban. 

2024. január 1-től azon palackokat lehet visszaváltani, amelyek 
2024. január 1. után kerültek forgalomba és rendelkeznek a visz-
szaváltási logóval és a korábbi csomagoláson találhatóhoz képest 
új vonalkóddal. A gyártóknak az új jelölési rendelkezéseknek megfelelő 
palackokat a MOHU-nál regisztrálni kell. A termékregisztráció hamarosan 
indul, erről a folyamatról a MOHU folyamatosan tájékoztatja a gyártókat. 

Az alábbi jelöléseket kell tehát keresni 2024. január 1. után a 0,1-3l kö-
zötti kiszerelésű ásványvizes, üdítős, sörös, boros és szeszesital csomago-
lásokon, legyenek azok műanyag vagy üveg palackok vagy fém dobozok:

400 négyzetméternél nagyobb eladótérrel rendelkező olyan üzle-
teknek, amelyek forgalmának döntő része élelmiszer értékesítésből 
származik. A rendszerhez önkéntes alapon a kisebb eladótérrel ren-
delkező üzletek is csatlakozhatnak gépi visszaváltóként, amennyiben 
az automata visszaváltó berendezés üzemeltetésére vonatkozó feltételeket 
elfogadják. Ennek köszönhetően induláskor közel 2000, majd a partnerek 
fokozatos csatlakozásával tervek szerint fokozatosan 4-5000 boltban lesz-
nek visszaváltó automaták. Az üzletek kézi visszaváltó pontként is csat-
lakozhatnak a rendszerhez, amennyiben a visszaváltást kézi úton, mobil 
alkalmazás támogatásával kívánják biztosítani. A csatlakozás részleteiről a 
MOHU weboldalán található részletes információ.

A leszerződött és a fogyasztók számára elérhető visszaváltó pontokat a 
MOHU weboldalán és a hamarosan elérhető REpont applikációban tesz-
szük közzé. 

A visszaváltási folyamat során a felhasználó választhat, hogy a visszavál-
tási díjat milyen formában kéri megtéríteni.

• Utalvány: A visszaváltott palackok ellenértékét, az automata utalvány 
formájában nyomtatja ki, amely levásárolható, vagy készpénzre váltható 
az adott üzletben vagy üzletláncban.

• Utalás bankszámlára: az automatába épített vonalkód leolvasó se-
gítségével a hamarosan elérhető applikációban a regisztrált ügyfél az 
elektronikus ügyfélkódjával telefonja segítségével azonosíthatja magát, a 
visszaváltási díj pedig automatikusan jóváírásra kerül az ügyfélprofiljában 
rögzített bankszámláján.

• Jótékonysági célú felajánlás: A visszaváltási díj jótékonysági szervezet 
részére is felajánlható az automata kijelzőjén jelzett lehetőség választásá-
val. Az egy adott időszak alatt így felajánlott összegek az időszak végezté-
vel átutalásra kerülnek a kedvezményezett számára. 

A MOHU már korábban lefolytatta a rendszerhez szükséges visszaváltó 
automaták beszerzési eljárását. Az eljáráson a TOMRA Collection Hungary 
Kft. és az ENVIPCO HOLGIND NV került kiválasztásra. Mindkét, visszavál-
tó automatákat gyártó cég több évtizedes szakértelemmel rendelkezik az 
italcsomagolások gépi visszagyűjtésének területén, a világ számos orszá-
gában vettek részt az országos visszaváltási rendszerek kialakításában. Az 
eszközöket a MOHU MOL adja üzemeltetésbe a kiskereskedelmi egysé-
geknek, a regisztráció és szerződéskötés ehhez szükséges. 

Továbbra is folyamatosan regisztrálhatnak a MOHU-nál azok a kis-
kereskedelmi egységek, akik önkéntesen szeretnének csatlakozni a 
rendszerhez. A regisztrációra és annak keretében a gépigények leadá-
sára elektronikus úton, a MOHU MOL által biztosított partnerportálon van 
lehetőség. A regisztráció menetéről és a határidőkről a mohu.hu webolda-
lon olvasható részletes információ. 

DRS rendszer külföldön
A több mint 20 éve működő norvég rendszert tartják az egyik legjobb-

nak Európában, de a balti országok mutatói is nagyon jók.
2022 januárjában vezették be Szlovákiában a rendszert, ahol fokozato-

san emelkedik a visszaváltás aránya. 
A balti államok tapasztalatai alapján elmondható, hogy akár 3 év alatt is 

elérhető az EU által célként kijelölt 90%-os visszaváltási arány.

Egyszer használatos, egyutas palack 
jelölése 

Újratölthető, többutas palack 
jelölése

A jogszabály által biztosított átmeneti időszakban, 2024. június 
30-ig lehet forgalomba hozni még az új jelölés nélkül palackokat, ez 
után már csak a visszaváltási díjas jelöléssel ellátott palackok hozha-
tóak forgalomba, de a még jelölés és visszaváltási díj nélkül forgalomba 
hozott, italcsomagolások továbbra is a boltok polcain maradhatnak, ezek 
nem lesznek visszaválthatóak a REpontokon.

A jövő januárban életbelépő szabályozás szerint a visszaváltást 
kötelezően gépi úton (RVM, visszaváltó automata) kell biztosítani a 



BIKA (04.21-05.21):  Ha van még szabadsága, akkor vegye ki, és kapcsolja ki egy-két napra a telefonját. Élvezze a semmittevést mindaddig, amíg csak lehet, mert 
a munka megvárja.
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MEGTETTE A FELJELENTÉST CZIRÁKINÉ – 
VÁLASZ A VÁROSFEJLESZTŐT ÉRT VÁDAKRA
Legutóbbi számunkban részletesen foglalkoztunk a szeptember 28-i közgyűlésen és azt meg-
előző napokban született kormánypárti vádakkal, amelyek Czirákiné Pakulár Judit és Fodor Csa-
ba spanyolországi látogatását firtatták. A mémoldal szerkesztői Czirákiné szerint átléptek egy 
határt, az ügyvezető véleményét változtatás nélkül közöljük.  

működés biztosításához ad az 
önkormányzat forrást, támoga-
tás formájában. Ennek összege 
változó, az előző vezető idejében 
2018-ban pl. 174,6 mFt volt, 
2019-ben 159,4 mFt volt a támo-
gatás mértéke, 2023-ban pedig 
65 mFt (összehasonlítható az elő-
ző évekhez), melyet egy nem várt 
kiadás miatt kellett 7,5 mFt-tal 
72,5 mFt-ra megemelni.

Ez az összeg nem fedezi a Vá-
rosfejlesztő Kft. munkatársainak 
bérét és annak járulékait sem, 
akik a városért, a városi fejleszté-
sekért nap mint nap teljes elhiva-
tottsággal, felelősséggel és nagy 
szakmaisággal dolgoznak. Nekik 
köszönhető, hogy az elmúlt idő-

szakban megvalósultak a város 
Uniós projektjei, az Ipari Park, a 
Zöld város -  az Eötvös, a Deák, 
a Széchenyi terek, a Pannon 
Egyetem előtti parkoló, a Szent 
József téri parkoló, a bölcsődék, 
óvódák, egészségügyi intézmé-
nyek felújítása, a foglalkoztatási 
projektek, és most, a legutóbbi 
időszakban a BLG, Attila bölcső-
de-óvoda energetikai felújítása, 
a HSMK-ra, NESZI-re, könyvtár-
ra, stb. felhelyezett napelemek, 
a Teleki-Platán utcai víziközmű, 
és a hamarosan befejeződő in-
kubációs csarnok. Ezek mind a 
Városfejlesztő Kft. által lebonyo-
lított beruházások, melyekről ki-
jelenthetjük, hogy sikerrel zárta, 

hiszen a legtöbbnél már megtör-
téntek a záró ellenőrzések is, és 
mind a megvalósítással, mind az 
adminisztrációval kapcsolatban, 
mindent rendben találtak. Ez az 
időszak az elmúlt évek egyik leg-
sikeresebb periódusa. 

A Kft. az önkormányzati finan-
szírozást maradéktalanul a városi 
fejlesztések megvalósításához 
szükséges és elengedhetetlen 
működésére fordította, azokkal 
tételesen elszámolt.

A különféle médiumokban le-
közölt, az összeg felhasználására 
célozgató politikai indíttatású 
megfogalmazások pedig kime-
rítik a rágalmazás kategóriáját, 
így az ügyvezető megtette a nagy 
nyilvánosság előtt, jelentős ér-
deksérelmet okozva elkövetett 
rágalmazás vétsége elkövetésé-
nek alapos gyanúja miatt a felje-
lentést.”

Évtizedek óta fennálló probléma oldódott
meg. Befejeződött a Teleki utcai és a
Platán sori ivóvíz közhálózat felújítása.

Köszönjük a türelmet!

859,0 fm DN275 gerincvezeték
901,7 fm DN150 gerincvezeték
9 db tűzcsap
629,07 fm bekötővezeték
3 db új, energiatakarékos szivattyú

Teleki utcai felújítás főbb adatai:

500,5 fm DN200 gerincvezeték
484,8 fm DN150 gerincvezeték
7 db tűzcsap
331,5 fm bekötővezeték

Platán sori felújítás főbb adatai:

Kedvezményezett: Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata
Projekt címe: Víziközmű hálózat rekonstrukció Nagykanizsán 
- a Platán sori és Teleki utcai ivóvíz közhálózat felújítása
Projekt azonosító: KEHOP-2.1.11-21-2022-00016
Támogatás összege: 640 847 683,- Ft
A projekt fizikai befejezésének határideje: 2023.10.31.

„A Nagykanizsai Városfejlesztő 
Kft. feladata Nagykanizsa Ön-
kormányzata által a településfej-
lesztéssel, város-rehabilitációval 
kapcsolatban tervezett fejlesztési 
programok, az azok keretében 
megvalósuló projektek teljes 
körű előkészítése, valamint a 
megvalósításához szükséges 
projektmenedzsment felada-
tok ellátása. Ezen feladatok egy 
része kötelezően ellátandó ön-
kormányzati feladat, melyet az 
Önkormányzat átruház a Kft.-re, 
tehát a Kft. önkormányzati fel-
adatellátó és közszolgáltató sze-
repkörben dolgozik.

Ehhez a közszolgáltatási te-
vékenységéhez, a folyamatos 



IKREK (05.22-06.21):  Úgy tűnik, sehol sem találja a helyét. Legszívesebben elmenne egy lakatlan szigetre, ha lenne hozzá bátorsága. Hívja magával egy-két  
ismerősét, és akkor nem kell félnie semmitől sem.
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Készült Magyarország Kormánya megbízásából.

K R A U S Z  F E R E N C

Nekünk, magyaroknak 
van mire büszkének lennünk:

GRATULÁLUNK AZ ÚJ   
NOBEL-DÍJASAINKNAK!

K A R I K Ó  K A T A L I N
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RÁK (06.22-07.22):  Ha fáj valamije, akkor használja bátrabban az öngyógyító erejét, amíg eljut az orvoshoz. Ha szükségét érzi, gyakrabban is igénybe veheti ezt 
a képességét.
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MOST MÁR NEM ÉRZEK HARAGOT SENKI IRÁNT…
Október 23-án az 1956-os forradalom és szabadságharc 67. évfordulójára emlékezünk. Írásunkban a Batthyány Lajos Gimnázium 
történelmi adatgyűjtése nyomán egy 2011-ben készült beszélgetést idézünk fel. A ma 83 esztendős Kosztricz Tamást az 1956-57-
es nagykanizsai diákeseményekről akkori végzős gimnazista unokája, Katona Orsolya kérdezte. 

Kányaváron születtem 1940-
ben. Az 1956-57-es tanévet az 
Irányi Dániel Gimnázium egyik 
legjobb osztályában, Harkány ta-
nár úr osztályába kezdtem, mint 
bejáró. Decemberben fölvettek a 
kollégiumba, de csak január 7-én 
tudtam beköltözni, mert október 
26-tól dec 1-ig nem volt tanítás. 

Október 24-én a gimnázium 
udvarából indulva végigvonul-
tunk a városon. Minden ablakban 
égtek a gyertyák, ez egy nagyon 
nagy élmény volt, soha nem 
lehet elfelejteni. Volt még egy 
momentum, amikor Maiczer Má-
ria, aki később Veszprémben lett 
színésznő, olyan átéléssel szaval-
ta el a Szózatot, hogy csurgott a 
könny a szeméből. Az ezt követő 
kanizsai eseményekről én sok 
mindent nem tudok, mert utá-
na iskolai szünet volt, és otthon 
maradtam. Ott nemigen történt 
semmi, rádión figyeltük az ese-
ményeket. 

A Csittvári krónikával, a füzet-
tel januárban ismerkedtem meg, 
amikor megmutatták a társaim a 
titkos naplót, és az első adandó 
alkalommal írtam bele. A füzet 
egyik szerkesztőjeként azért vá-
lasztottam a Hunyadi nevet, mert 
Hunyadi a legnagyobb magyar 
törökverő, és akkor ilyen nagy 
„törökverőkre” lett volna szükség 
Magyarországon. Hát én nem 
voltam ilyen nagy „törökverő”, 
de legalább a nevét fölvettem.  
Egy alkalommal, amikor éppen 
beteg voltam, és magas lázzal fe-
küdtem otthon, értesültem róla, 
hogy a lánykollégiumban razzia 
van. Megkerestem a füzetet, és 
eldugtam kint a bástyában. Ké-
sőbb már célirányosan jöttek, 
megtalálták, és szeptember 13-
án le is tartóztattak bennünket. 

Arról, hogy hogyan folytató-
dott a tanítás 1956 decemberé-
ben a gimnáziumban, keveset 
tudok, de a városi diákok, és akik 
itt laktak Kanizsán, részt vettek a 
röpcédula készítésben és egyéb 
dolgokban, amiben mi nem. 

Hallomásból tudom, hogy 
diákbizottság alakult, és akkor 

kezdtek különböző konszolidá-
ciós problémák fellépni az is-
kolában is. Az egyik ilyen volt a 
kollégiumban, hogy Kiss Gyula, 
az oktatási osztály akkori vezető-
je úgy kezdte a beszédét, hogy 
elmondott bennünket minden-
féle ellenforradalmároknak, és 
fenyegetett bennünket, de mi a 
lábunkkal kidoboltuk. Nem le-
hetett látni a pad fölött semmit, 
nem szólt senki semmit, csak a 
lába járt. Földúltan eltávozott, 
és ennek meg is lett később a 
következménye. 1957 márciusá-
ban razzia volt a kollégiumban, 
de akkor nem találták meg a fü-
zetet, mert Bandi, aki az egészet 

kodtak és fenyegetőztek, lesírt 
róluk a műveletlenség, és hogy 
a népet bármikor készek elárulni. 
Ütni saját magyar testvéreiket, 
akár az AVH, a karhatalom kere-
tén belül. Ilyen emberekre ráköp-
ni sem érdemes. Illik rájuk Petőfi 
szava: Köztünk van a legnagyobb 
ellenség, a cudar, az áruló testvé-
rek, és egy közülük százakat ront 
el, mint pohár bort az egy csepp-
nyi méreg.” 

Hogyan folytatódott a tanítás 
1957 őszén?

Jártam minden nap edzésre, 
volt rá engedélyem. Elég jó fi-
zikai állapotban voltam. 13-án 
az igazgatónő szólt, hogy nem 

a kezeket hátra kellett tenni, és 
kicsit hátrébb kellett állniuk. Ez 
reggelig tartott, közben kihallga-
tások voltak, meg egyszer kény-
szeralvást rendeltek el. Aki meg-
mozdult az ágyon, mert elaludt, 
újra kiállították a fal mellé. Éjjel 
történtek a kihallgatások. Azt 
szerették volna, ha a tanárokra 
vallunk, mert azt mondták, a ta-
nárok az okai az egésznek, és ők 
majd közlik, mit kell mondanunk. 
Aki ezt megteszi, azzal minden 
rendben lesz, mehet egyetemre. 
Tudomásom szerint senki nem 
volt erre hajlandó közülünk. 

A kétnapos tárgyalás Nagyka-
nizsán zajlott a megyei bíróság 
keretén belül. Az volt a szeren-
csénk, hogy a fiatal ügyész nem 
akarta a vérünket venni. Az ítélet-
ben bírósági megrovást kaptunk 
valamennyien. Érdekes, amikor 
november 14-én szabadon bo-
csátottak bennünket a börtönből, 
a papíron az állt, hogy november 
4-én megszüntették az előzetes 
letartóztatásunkat. A gimnázium 
akkori vezetése úgy gondolta, 
hogy ez nem elég példa, és amit 
később megtudtam, úgy szavaz-
tatták meg a tanárokat, hogy 
vagy a kanizsai Irányi Dániel Gim-
náziumból zárnak ki bennünket, 
vagy az ország összes gimnáziu-
mából. A tanároknak egy válasz-
tásuk volt, hogy innen zárnak 
ki bennünket. Végül Tapolcára 
kerültem, ahol egy székely szár-
mazású tanár volt az igazgató, aki 
azt mondta, ne menj sehova, föl 
vagy véve. Egy kérésem van, sen-
kinek nem szólhatsz az érettsé-
giig arról, hogy mi történt veled. 
Ott érettségiztem le 1959-ben. 

A velem kapcsolatban történ-
tekkel, most már nem érzek hara-
got senki iránt, de ha elgondolko-
dunk, hogy ebben az országban 
több ezren meghaltak, több ezer 
embert megnyomorítottak, és 
gyakorlatilag nem vontak fele-
lősségre senkit. De bocsánatot 
se kértek, azért ez elgondolkod-
tató…

BAKONYI Erzsébet

szervezte, hazavitte Pacsára. Azt 
mondta, egészen máshogy ala-
kul a történelem, hogyha nem 
hozza vissza. És amikor visszahoz-
ta, alkalmi razziában megtalálták 
a tanulószobában. Amit a razzia 
után írtam, azt el tudom olvasni. 
„A címe, Petőfi Sándor verse nyo-
mán, Alig virrad, már újra alko-
nyul. 1957. március 26-án délben 
a kollégiumban ismét razzia volt. 
Azt keresték, ki a megtévesztett 
diák, kinél van röpcédula. Talál-
tak egy-két fiúnál „fasiszta” ira-
tokat, de komoly bajuk nem lett. 
Szegény kis krónikánk a rémes 
órákat rejtekhelyen húzta meg. 
A moszkovita csőcselék tőlük vár-
ható módon viselkedett. Károm-

hagyhatom el azt a helységet, 
ahol leültet. Voltak ott könyvek, 
és én elkezdtem a Svejket ol-
vasni. Megkérdezte, hogy van 
idegrendszerem olvasni, amikor 
a többieket már bevitték. Gon-
doltam, főben járó bűnt én sem 
követtem el, meg ők sem, csak 
akkor még nem olvastam Rózsás 
Jánosnak a könyvét, hogy a SZU-
ban a semmiért 10 évet adtak. Én 
egy jó órát várakoztam, aztán jött 
egy nyomozó. Először mézesmá-
zas volt, később meg a szeren-
csének köszönhettem, hogy nem 
rúgott le a lépcsőn. Bevittek ben-
nünket a rendőrségre, a fiúk már 
ott álltak körbe egy szobában. Az 
orrukkal a falhoz támaszkodtak, 



ÉRDEKES EMBEREK, ÉRDEKES TÖRTÉNETEK 61.

OROSZLÁN (07.23-08.23): Eseménytelenül, mondhatni unalmasan kezdődik a jövő hete. De azért nem árt, ha figyel, mert egy régi ismerőse izgalmas perceket hozhat 
az életébe. 
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MOSOLYOGNI KELL, HA AZT AKAROD,  
HOGY VISSZAMOSOLYOGJANAK RÁD…

80. születésnapja alkalmából kávézni hívta néhány barátja az egyik Fő úti cukrászdába Karasuné Lőczi Juditot, a Fogyatékkal Élők 
Integrált Intézményének egykori igazgatóját. Meglepetésként az összejövetelen megjelentek a régi munkatársak, az ünnepelttel 
baráti kapcsolatot ápoló személyek és a szociális ágazat képviselői. Beszélgetésünkben életútja legfontosabb állomásairól kér-
deztük az intézményvezetőt.

volt az első, hogy megfőztem a 
krumplit az állatoknak, de mak-
kot is szedtem az erdőn, amit ott-
hon daráltunk le. – És leesett az 
aranygyűrű az ujjamról? – Nem! 
Bár lehet, hogy akkor morogtam 
miatta – jegyezte meg mosolyog-
va. A tudásért meg kell dolgozni! 
Én nem jártam szórakozóhelyre, 
felnőtt vagy férfi kísérő nélkül 
nem lehetett lemenni a kanizsai 
bárba még akkor sem, ha a por-
tás ismert bennünket. 

Szerettem volna ötvös vagy 
ékszerész lenni, de a kézremegé-
sem miatt nem választhattam azt 
a szakmát. A tanári pálya viszont 
gyermekkorom óta érdekelt. A 
nagymamánál Szepetneken a fél 
utca gyerekét összeszedtem, és 
közösen tanultunk. Ősszel úgy 
mentek vissza az iskolába, hogy 
jobban tudtak olvasni, mint a 
tanév végén. Akárhány gyerek 
volt nálunk, egy szem körte vagy 
alma mindegyiknek jutott. Köz-
ben megtanulták, hogyan kell 
asztalt teríteni, késsel-villával 
enni. A nevelőotthonban és a 
gyermekvédelemben, ahol ké-
sőbb dolgoztam, sokszor azt sem 
tudták a gyerekek, melyik a jobb 
vagy a bal kezük. 

Hogy tanár lettem, az „egyéb” 
származásom miatt a kitartásom-
nak is köszönhetem. 

A Tanárképző Főiskolát 1966-
ban fejeztem be, és Eszteregnyén 
kezdtem el tanítani. 

Nyolc év múlva a Gyermek és 
Ifjúságvédelmi Intézetben foly-
tattam Kanizsán. Ott a fogyaték-
kal élőktől kezdve az iszonyú-
an elhanyagolt gyerekekkel is 
foglalkozni kellett. Szerencsére 
Kiss Lajos igazgató együttműkö-
dő vezető volt, és elmehettünk 
moziba is. Előfordult, hogy 12 
gyerekkel, akik közül az egyiket 
másnap javítóintézetbe vitték. 
Hazafelé menet megkérdezte 

Szívszorító élményt jelentett a 
találkozás. Mindenki elmondta, 
hogy mi az, amit őneki jelentet-
tem, és én is elmondtam, mit 
jelentettek ők nekem. Nagyon jól 
esett ennyi emberrel egyszerre 
találkozni. Nem vagyok az a sírós 
fajta, de könnybe lábadt a sze-
mem – jegyezte meg elöljáróban 
az ünnepelt.

Gyermekkoromban a déd-
nagyanyámtól láttam Szepetne-
ken, hogy a koldus nem ment 
el tőlük üres kézzel, pedig ők 
sem voltak gazdagok. A disznó-
vágáskor, ha eljöttek a Roziék a 
putrisorról, akkor ők is kaptak 
kóstolót. Kukoricafosztáskor, ha 
bejöttek segíteni, kaptak ételt. 
Amit édesapámtól kaptam taní-
tást, az elmondhatatlan, igye-
keztem is egy részét továbbadni. 
Azt mondta, édes fiam, csak azt 
fogod elérni, amit te ki tudsz 
harcolni magadnak. De add meg 
mindenkinek azt, ami az illető-
nek megjár, és mindennek meg 
kell ismerni a másik oldalát is. 
Próbáld beleképzelni magadat 
a másik helyzetébe. Ezt a kínai 
mondást tőle hallottam először: 
Mosolyogni kell az embernek, 
ha azt akarod, hogy visszamo-

solyogjanak rád! Ez egy jó indí-
tás volt. Amikor Zamárdiban, a 
gyermekotthonban dolgoztam, 
az édesanyám karácsony előtt 
tésztát sütött nekik, az édes-
apám pedig a dugi zsebpénzéből 
adott, hogy tudjak szaloncukrot 
venni a lányoknak. Édesanyám-
nak köszönhetően minden évben 
legalább kétszer, 4-5 gyereket 
elhozhattam haza Zamárdiból, 
hogy családban legyenek egy 
kis időre. Ezek a gyerekek ma 
már 60 évesek, és a mai napig 
szeretettel emlékeznek rám. A 
szembetegségem miatt Horváth 
Béláné Piroska olvasta fel, hogy 
mit üzentek Svédországból, de 
mondhatom, a fél világból. A mai 
napig minden évben hívnak osz-
tálytalálkozókra. Volt egy falusi 
félárva kislány, aki a Lomonoszov 
Egyetemen végzett. 

Gimnazista koromban a Kato-
naréten még lehetett állatokat, 
disznót tartani. Egyik reggel 
én almoltam, a másik napon az 
öcsém. Mielőtt elindultam a gi-
mibe, fölhúztam a gumicsizmát, 
beöntöttem a vályúba a moslé-
kot, megvakartam a disznó füle 
tövét, aztán elindultam hazulról. 
Délután, amikor hazaértem, az 



SZŰZ (08.24-09.23):  Azon álmodozik mostanában, hogy szívesen eltöltene egy éjszakát egy kellemes bárban. Keljen útra, és meg ne álljon addig, amíg célba 
nem ér. 
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tőlem, tanárnéni, ugye holnap 
elvisznek? – Mit hazudtam volna 
neki, mondtam, hogy igen. Ő azt 
válaszolta, úgysem szöktem vol-
na meg maga mellől. Nem jó az 
olyan tanár, aki csak tanít – tette 
hozzá tanulságként. 

Az ottani igazgatónak köszön-
hetően jelentkeztem a Bárczi 
Gyógypedagógiai Tanárképző 
Főiskolára Budapestre, és ott 
végeztem a pszicho-pedagógiai 
szakon. 1978-ban kerültem Za-
márdiba, a Fővárosi Nevelőott-
honba. A pszicho-pedagógiai 
szak sok mindenre jogosított. Így 
kerültem ’86-ban Ördög Virgil 
hívására Kanizsára, a Nevelési 
Tanácsadóba, majd a kórház Pszi-
chiátriai Osztályára főmunkatárs- 
nak. Közben Kollerné Miklósi 
Erzsébet Újnéppusztára hívott, 
ahol zömében csak fogyatékkal 
élők éltek, aztán rábeszéltek, 
hogy pályázzam meg 1994-től a 
lazsnaki Szakosított Szociális In-
tézmény igazgatói állását. - Hogy 
ez nehéz időszak volt? – Nem volt 
sötétítőfüggöny az ablakokon, 
az nézett be, aki akart. Áldatlan 
állapotok fogadtak, alig volt szak-
képzett dolgozó, de szerencsére 
mindenhol vannak jó emberek. 
A helyettesem – aki szintén részt 
vett a találkozón –, olyan volt, 
hogy az életemet ma is rábíznám. 
Én tudtam, hogy a pénzügyekkel 
nekem nem muszáj foglalkozni, 
elég, ha ismerem a jogszabályo-
kat. 

EMLÉKEK
Volt egy lakónk, Árpi bácsi, aki-

nek a tolókocsijába odatett valaki 
egy kismacskát, és ő fölnevelte, 
minden falatját megosztotta 
vele. A mamuszán feküdt a kis-
cica. Egy másik ellátottunk meg-
szelidített egy egeret. A 75 cm 
vastag lazsnaki kastély falában 

egérjárat az volt. Honnan tudta az 
egér, hogy egyedül van az illető 
a szobában, és nincs ott dolgozó, 
aki elzavarná, azt nem tudom, 
de az egér akkor kijött és mindig 
megosztotta vele a legjobb falat-
ját. Akkor tessék mondani, a sé-
rültben nincsen lélek? Az ország-
ban egyedülállóan, Horváthné 
Kápolnás Katalin többdiplomás 
konduktor tanár, gyógypedagó-
gus és Markotán Mária tanítónő 
és gyógypedagógus megszer-
vezte a gyerekek keresztelőjét, 
elsőáldozását, bérmálkozását az 
otthonban. Mondanom sem kell, 
mindenkinek találtunk kereszt-
szülőt. 

Egyetlen egy ígéretemet nem 
tudtam teljesíteni, amit a találko-
zón is elmondtam. Mi költöztünk 
Lazsnakból a kórház régi gyer-
mekosztályának épületébe, on-
nan az orvosnővér-szállóra, majd 
2005. január 27-én az Űrhajós 
utcába. Megérkezésünkkor Gyu-
ri – vezetéknév nélkül mondom, 
– megkérdezte tőlem, igazgató 
néni, most már végleg itt mara-
dunk? Én megígértem neki, hogy 
végleg itt maradunk, innen to-
vább nem költözünk. Hát ez nem 
lett betartva. Meg kell jegyez-
nem, a Fogyatékkal Élők Integrált 
Intézményéért sokat harcoltunk 
a Simán Évával (a Polgármesteri 
Hivatal volt szociális osztályve-
zetője - szerk.), és le a kalappal, 
hogy pártállástól függetlenül, 
bárki volt a polgármester vagy a 
szociális bizottság elnöke, nyu-
godtan elmondhattuk a kéré-
sünket Kelemen Z. Pálnak, vagy 
Csákai Ivánnak, soha nem tettek 
keresztbe, amit jónak láttunk, azt 
elfogadták. A vízágytól kezdve 
minden terápiás lehetőség adott 
volt a fejlesztésekhez. 

A bentlakásos részlegen 70, 
a napközbeni szakellátásban 20 

gondozottat tudtunk fogadni. 
További két új ellátási formával 
is bővült a szolgáltatás: az átme-
neti részlegen maximum egy év 
időtartamig a gondozást vállaló 
családtagok időszakos tehermen-
tesítésére nyílt lehetőség, míg 
2005. július 1-től lehetőség volt 
támogatói szolgálat igénybevé-
telére is, ahol az intézményben 
biztosított terápiák igénybevéte-
lével kaphattak segítséget a csa-
ládban élő fogyatékosok és azok 
családtagjai is. 

A siketnéma vakot meg lehe-
tett tanítani arra, hogy hogyan 
tud önállóan, a kanállal levest 
vagy főzeléket enni. Az évek so-
rán előfordult, amikor be kellett 
keményíteni, mert valaki nem 
úgy állt hozzá a dolgokhoz, ahogy 
kellett volna, de aki tanulni akart, 
engedtem, igaz, anyagilag finan-
szírozni nem tudtam. 

Állandó kihívást jelentett a 
munkám, állandóan haptákban 
kellett állnom. Nem gazdagod-
tam meg, de ilyen barátai sen-
kinek nincsenek, mint nekem, 
ilyen vonatkozásban viszont gaz-
dag ember vagyok. 

NYUGDÍJBA VONULÁS
2005. december 31-én álltam 

fel az Űrhajós utcai intézmény-
ből, amit abban az évben adtunk 
át. Azt hiszem, az országban még 
sehol nem mondtak kollégának 
olyant, mint nekem, amikor az 
utcán találkoztam Litter Nándor 

polgármesterrel, aki finoman 
szólva megkérdezte tőlem, ki a 
fene küldte el magát nyugdíjba! 
– Azt válaszoltam neki, hogy saját 
magam. 62 éves voltam, és úgy 
gondoltam, hogy eljutottam a 
csúcsra, innentől többet produ-
kálni már nem tudok. Elértem 
azt, hogy egyetlen dolgozó kivé-
telével az összes szakképzett volt, 
a takarítónőket mi képeztük ki, 
hogy az ellátottak eljutottak Tri-
esztbe, Budapestre, Balatonra és 
Spanyolországba, az az én időm-
ben volt. Nem kellett szégyent 
vallani velük. 

Család? – Nincs ilyen nekem, 
de ennyi gyereke senkinek sin-
csen. Nem dicsekvésként mon-
dom, a város is megbecsülte a 
munkámat – összegezte elége-
dettséggel a hangjában Karasu-
né Lőczi Judit.

Szavait igazolja a hátrányos 
helyzetű, gondozásra szoruló 
emberek érdekében végzett ál-
dozatos munkájáért Zala Megye 
Szociális Gondoskodásáért és 
Gyermekvédelméért 2004-ben 
kapott díj, a kiemelkedő szakmai 
tevékenysége elismeréseként 
az Egészségügyi, Szociális és 
Családügyi Minisztertől 2004 
októberében kapott Pro Caritate 
díj, valamint az egészségügyi és 
szociális területen végzett több 
évtizedes kiemelkedő tevékeny-
ségéért 2008-ban kapott Szeke-
res József-díj. 

BAKONYI Erzsébet



MÉRLEG (09.24-10.23): A bolygóállások szerint nem fog unatkozni az ősszel. Számtalan kihívással találja szembe magát, és alig tud valamennyinek megfelelni. Némi 
segítséggel azonban menni fog. 
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Nagykanizsai Kereske-
delmi és Iparkamara

8800 Nagykanizsa, Ady u. 1.
Telefon: 93/516-670, 93/516-671

Mobil: 0630/754-3616
E-mail: nakkik@nakkik.hu,

Honlap: www.nakkik.hu

DÍJÁTADÁSSAL EGYBEKÖTÖTT  
GAZDASÁGI KONZULTÁCIÓ 

a Nagykanizsa–Balatonszentgyörgy vágány felújítása, továbbá erősen ösztönöznünk kell az új Mura-híd 
megépítését. A kamara a jövőben is támogatja az Ipari Park és a volt Tungsram gyár területének befek-
tetőkkel történő feltöltését. Nagyon nagy jelentősége lesz a Science Park megépítésének, mely a térség 
ékköve és mozgatója lehet. Az elnök fontosnak tartotta egy logisztikai központ létesítését, hiszen a 2027-
ben meginduló trieszti magyar kikötő ezt igényelni fogja.

Kulcsfontosságú a határ menti térségek együttműködése, a horvátországi Kapronca és Szlovénia össze-
kapcsolása Dél-Zalával. Ennek érdekében a Nagykanizsai Kereskedelmi és Iparkamara vezetésével pályázat 
kerül benyújtásra, melynek célja egy innovációs zöld technológiai online digitális piactér létre-
hozása, ezzel is teret nyitva a mikro-, kis- és középvállalkozások technológiai fejlesztéseihez.

Az idegenforgalom szempontjából fontos lenne a korábban eltervezett Erzsébet téri Konferencia Központ 
és szálloda megépítése, ugyanakkor hosszútávon nem szabad lemondani a várkastély újjáépítéséről sem. 
A kamara az önkormányzati választások után egy gazdaságfejlesztési minimum kialakítására törekszik, 
gondot fordít a fejlesztési célok jó előkészítésére, valamint a rendelkezésre álló gazdaság-diplomáciai esz-
közöket felhasználja a város fejlesztése érdekében. 

dr. Parragh László kiemelte: „A rendkívül gyorsan változó és jelenleg kiszámíthatatlan nem-
zetközi helyzet hazánkra negatív gazdasági és politikai hatást gyakorol, melyet a szomszé-
dos orosz-ukrán, illetve a most kibontakozó izraeli-palesztin konfliktus csak tovább nehezít.  
Már a korona vírus előtt látni lehetett, hogy egy inflációs hullám fog elindulni, hiszen a járvány maga ke-
resletcsökkentés generált, az orosz-ukrán háború és az uniós források akadozása pedig csak tovább fokozta 
ezt. Növekedésorientált monetáris politikára van szükség ahhoz, hogy kijussunk a jelenlegi 
gazdasági válságból, a gazdasági szereplőknek pedig együttesen erre kell koncentrálniuk 
ahhoz, hogy ez megvalósulhasson. Ez egy több éves folyamatot fog jelenteni. ˝

Czunyiné dr. Bertalan Judit előadásában elmondta: ˝Fejlesztéspolitika és a területfejlesztés szem-
pontjából, Nagykanizsa fókuszba helyezése már évekkel ezelőtt elkezdődött a közigazgatási rendszer, a te-
rületfejlesztés, valamint az úthálózati rendszer fejlesztésének megvalósításával, figyelembe véve a térség 
adottságait. Határ menti gazdasági együttműködés megalapozása nem könnyű feladat, de rendkívül fon-
tos a térség gazdasági fejlődése számára. A helyi vezetésnek Nagykanizsán kívülre is kell látnia, itt kerülnek 
előtérbe a határokon átnyúló együttműködések.

Az új területfejlesztési törvény, a területfejlesztés és a gazdaságfejlesztés párhuzamosságának megte-
remtésére irányuló törekvés. A Dél-dunántúli régió fejlesztésére vonatkozó stratégia hamarosan 
a kormány elé fog kerülni. Funkcionális várostérség kialakítása a cél. Magyar vidék a vidéki városok 
nélkül nincsen és a vidéki falvak sincsenek a vidéki városok nélkül. A helyi gazdaságnak az itt élő emberek 
igényeire kell építeni a szolgáltatásokat.” 

Az október 12-én a Nagykani-
zsai Kereskedelmi és Iparkamara 
szervezésében megrendezésre 
került Gazdasági konzultáció fő 
témája Dél-Dunántúl fejlesztése 
volt. A rendezvény résztvevőit 
Balogh László polgármester, 
valamint Cseresnyés Péter 
Nagykanizsa és a térség ország- 
gyűlési képviselője köszöntötte, 
majd a részvevők dr. Polay Jó-
zsef, a Nagykanizsai Kereskedel-
mi és Iparkamara elnökének, dr. 
Parragh László, a Magyar Ke-
reskedelmi és Iparkamara (MKIK) 
elnökének, valamint Czunyiné 
dr. Bertalan Judit, az Észak-
nyugat-magyarországi Gazda-
ságfejlesztési Zóna komplex 
fejlesztéséért felelős kormány-
biztosának előadását hallgathat-
ták meg. 

A rendezvényen dr. Polay 
József, a nagykanizsai kamara 
elnöke a város gazdasági fejlesz-
tésének fontosságáról beszélt. 
Előadásának mottója: „Össze-
fogás és együttműködés”. 
Felhívta a figyelmet, hogy a Kor-
mány befektetésösztönzése ke-
letről-délre irányuljon. Kiemelte, 
hogy szükséges a Nagykanizsa–
Zalaegerszeg nyomvonalat köve-
tően, a Nagykanizsa–Kaposvár 
(M9) nyomvonal megépítése. A 
vasútvonalat érintően elenged-
hetetlen a Nagykanizsa–Zala-
szentiván útvonal villamosítása, 

Az előadásokat követően elismeré-
sek átadására került sor. A Nagykani-
zsai Kamarai Gazdaságfejlesztésért 
díjat Kovács Tamás, a Szabadics Zrt. 
elnöke, valamint Wilhelm Huber, a 
Heat Energy Kft. ügyvezetője vehette 
át.

A rendezvényen ünnepélyes kere-
tek között került sor a sikeres vizsgát 
tett autószerelők Mesterlevél átadó-
jára, melyet 11 személy vehetett 
át: Bátorfi Barnabás, Benczik 
József, Betlehem József, Gaz-
dik Nimród, Gerencsér Gábor, 
Kovács Bálint, Mátyás Marcell, 
Pávlicz Richárd, Soós István, 
Tóth Sándor, Tulezi Antal.

Az ünnepségen átadásra kerültek 
a mestervizsga-bizottsági elnöki 
megbízólevelek is, melyeket Balogh 
András, Herman Tamás, Horvát-
hné Schöller Erika, Siposné Ge-
rencsér Henriett, Takács Tibor, 
Vajda Tibor, Szécsényi Lajos ve-
hettek át. 



ÁSÓ, KAPA, GEREBLYE 99.
fotó: Miholics Szabolcs

SKORPIÓ (10.24-11.22):  Szerencsés embernek mondhatja magát, ha olyan munkatársak veszik körül, akikben minden téren megbízhat. Kérje bátran a segítségüket, 
ha szüksége lesz rá.
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A TERMÉS TÖREDÉKE KERÜLT  
A HORDÓKBA
„6000 liter helyet 3-400 liter borunk lett.” Egy cserfői pincé-
szet borászától származik a kijelentés. A gazda hiába próbálta 
megfogni a fertőzést, az idei esztendő időjárása bizony próbá-
ra tette a sokéves tapasztalattal bíró gazdákat is – a természet 
idén nem adott, inkább elvett.

MEZŐGAZDASÁG

Az Antal Pince gazdájánál ér-
deklődtünk, milyen is volt az idei 
termés, mire készülhetnek mind-
azok, akik a hegyhát népszerűsí-
tésének hívó szavát meghallják, 
akár a Márton napi pincejárás, 
vagy az újévi pincejárás kereté-
ben. De többen lehetnek, akik a 
nyár folyamán megrendezésre 
kerülő Fröccsnapon látogatnak 
Cserfőre. Az idei szüreti szezon 
végén Nagy Lajos, a pince tulaj-
donosa nem tudott pozitívan nyi-
latkozni az esztendőről. - Sajnos 
nem kellett különösebben ké-
szülni idén, hiszen a nyári esők, 
a gombabetegségek elvitték a 
szőlőt. Június elején, pont akkor, 
mikor virágzik a szőlő, jöttek az 
esők, ha permeteztünk, ha nem... 
Fel sem szívódott a vegyszer. A 
peronosznak pedig egy tökéletes 
táptalaj volt, - így el is vitte szinte 
az egész termést a fertőzés, hiá-
ba futottunk ki nap mint nap az 
ültetvényekre.

De ez az időjárás nem volt jel-
lemző az ország egész területére. 
Dél-Zala, Délnyugat-Zala még 
valamennyire az Alpokaljához kö-
tődik, itt lecsapódott a csapadék 
– a gazdák legalábbis így látják 
Cserfőn. Szinte lehetetlen volt 
megfogni a fertőzést, ami az esős 
és forró napok váltakozásának 
eredményeképpen alakult ki. - Én 
is dolgozom a birtok, a pincészet 
mellett. Napok múltak el úgy, 
hogy feljöttem, itt állt készenlét-
ben a traktor, de estefelé megint 
megeredt az eső, így sajnos a mi 
termésünk nagy része is elment 
– idézte a nyári heteket Nagy 
Lajos. Mint azt elárulta: minden 
fajtából maradt valamennyi, de a 
mennyiség miatt egy vegyes bort 
készítettek, gyakorlatilag ennyi 
volt a szüret idén.

Egy átlagos évben az Antal 
Pincészetnél 6000 liter bor ke-
rül a hordókba. Az idei évben ez 
körülbelül a tizede, vagy keve-
sebb, 300-400 liter borunk lett – 
mondta el Nagy Lajos. A fajtákat 
vizsgálva viszont érdekes tapasz-
talatai vannak a pincészet tulaj-
donosának. - Meglepetésünkre a 
Szürkebarát például egy vékony 
héjú, rothadékony, de jobban 
megúszta a fertőzést, mint a 
társai. Aztán a Sauvignon Blanc, 
ami egy erősebb, savasabb, 
vastagabb héjú, szintén jobban 
átvészelte. A Messiás már kevés-
bé úszta meg, azt szintén elvitte 

nálunk a fertőzés.  A Cabarnet 
Sauvignon–t szintén elvitte a 
fertőzés. De ugye az a baj, nem 
magát a termést vitte el a beteg-
ség, a virágzáskor érkezett a csa-
pás, ezért annyira nem tudnék 
fajtát kiemelni, az első két hét 
júniusban volt a döntő... Amikor 
minden elment szinte – sorolta 
az idei esztendő viszontagságait 
Nagy Lajos.

Mindennek ellenére lesz Már-
ton-napi Pincejárás és újborün-
nep Cserfőn. A szőlősgazdák 
ugyanis nem csupán évtizedek, 

hanem évszázadok óta ki van-
nak téve a természet erejének 
és viszontagságainak. Ha van 
idejük, ha nincs. Az elődök is át-
élték mindezt, - az eltökéltség, a 
föld és a szőlő szeretete az, ami 
továbbviszi az elhivatott gazdál-
kodókat. Ne legyen az ültetvény 
helyén golfpálya. Még egy vi-
szontagságos év után sem. Idén 
is lesz újbor Cserfőn, jövőre is 
lesz bor a hegyhátakon. Ezt ígérik 
az elhivatott gazdák.

VINCZE Adél



Szatmári Zsolt (jobbról) vezényletével ismét remekelnek a kanizsai birkózók

Szira Zsófia a KBK-ból ismét a dobogó tetején

NYILAS (11.23-12.21): Eléggé visszavonultan él mostanában, emiatt a barátai úgy érzik, hogy neheztel rájuk valamiért. Keresse gyakrabban a társaságukat, és  
legyen bőbeszédűbb velük. 
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MAJD’ HETVENBŐL A MÁSODIKKÉNT
A Nyíregyházán sorra került ju-

nior és ifjúsági ökölvívó országos 
bajnokságon a résztvevő, össze-
sen 69 egyesület között ott volt 
a Kanizsa Boksz Klub is, hat ök-
lözője léphetett szorítóba a majd’ 
300 fős mezőnyben.

Tóth László vezetőedző irá-
nyítása mellett nem lehetett 
panaszuk a kanizsaiaknak az 
eredménysorukra, hiszen a höl-
gyeknél mezőnyében az +81 kg-
ban ifi Európa-bajnok Szira Zsófia 
a Nyírségben sem talált legyő-
zőre, 75 kg-ban Kovács Petra a 
második, míg 66 kg-ban Horváth 
Mirabella a harmadik helyen zárt. 
A férfiaknál Kovács Bence +92 
kg-ban a dobogó második fokára, 
a más küzdősportokban is aktív 
Nagy Zeusz az emelvény harma-
dik fokára állhatott, míg Kecskés 
Ákos 54 kg-ban ötödik lett.

Az összesített csapatverseny-
ben egyesületünk, a Kanizsa Box 
Klub eredményeink nyomán lett 
a második legeredményesebb 

ifjúsági egyesület ezen az orszá-
gos bajnokságon a 69 egyesület-
ből, ami szerintem még egy nagy 
plusz siker ökölvívó csoportunk 

számára – fogalmazott a kanizsai 
szakmai stáb irányítója, Tóth.

POLGÁR László

EMLÉKVERSENYTŐL A DIÁKOLIMPIÁIG

A Kanizsai Birkózó SE után-
pótlásából többen is az ausztriai 
Södingben vettek részt a szabad-
fogású Ladislav Mlynek Nem-
zetközi Emlékversenyen, majd 
a kanizsaiak régiós diákolimpiát 
rendezhettek.

Miként az a birkózó torna ha-
gyományai alapján megszokott, 
ezúttal is a házigazda osztrákok 
mellett több magyar egyesület 

is képviseltette magát, valamint 
horvát, szlovák, szlovén sporto-
lók is szőnyegre léptek. Összesen 
végül 15 klub nevezte sportolóit, 
és a komoly mezőnyben a nagy-
kanizsaiak is szép eredményeket 
könyvelhettek el. Így Németh 
Hunor (gyermek korcsoport 27 
kg), Fűr András (diák II kcs. 42 
kg), valamint Kiss Boldizsár (diák 
II kcs. 58 kg) elsőséget könyvel-

hettek el, Makoviczky Márton 
(diák II kcs) pedig második lett 
mezőnyében. A tornán Hegedüs 
Botond (gyermek kcs. 31 kg) és 
Pfeifer Vilmos (diák II kcs. 42 kg) 
negyedik helyen zárt kategóriá-
jában, Bencze Botond (diák II kcs 
46 kg) pedig hatodik helyezéssel 
térhetett haza, s ezen eredmé-
nyekkel a KBSE az összesített 
csapatversenyben az előkelő 5. 

helyen végzett.
A 10-11 és a 12-13 éves birkózók 

az Id. Tóth István Emlékversenyen 
immár a Nyugat-Magyarországi 
Területi Diákolimpián küzdhettek 
meg. A KBSE, valamint a Zsig-
mondy-Winkler DSE rendezésé-
ben sorra került sporteseményen 
a dél-zalaiak közül a diák II. kor-
csoportban (10-11 évesek) arany-
érmes lett Fűr András (Piarista; 
42 kg), bronzérmesként Milávecz 
Csongor (Piarista; 35 kg), Mako-
viczky Márton (Piarista; 50 kg), 
valamint Kiss Boldizsár (Zrínyi; 58 
kg) zártak, mindezeken túl ötödik 
helyezést Németh Csongor (Pia-
rista; 29 kg), Radics Iván (Miklós-
fa, 35 kg) és Lamm Balázs (Roz-
gonyi; 32 kg) könyvelhettek el. 
Diák I. korcsoportban (12-13 év) a 
dobogó tetejére Fűr Dávid (Piaris-
ta, 46 kg), a harmadik fokára Böjti 
Csongor (Zrínyi; 54 kg) és Herke 
Tamás (Piarista, 69 kg) állhattak, 
ötödik pedig Gábor Roland (Pi-
arista, 46 kg) lett. Jó eséllyel a 
kanizsaiak birkózói az országos 
döntőkre is továbbjutottak, így 
Püspökladány, valamint Tatabá-
nya felé vehetik az irányt október 
végén és november elején.

POLGÁR László



FOCIAJÁNLÓ
PAKSI FC II. —  FC NAGYKANIZSA  

2023. 10.22. 11:00 

FC NAGYKANIZSA  — SZEKSZÁRDI UFC
2023. 10. 29. 13:00  

FERENCVÁROSI TC II. —  FC NAGYKANIZSA  
2023. 11.05. 11:00 

FC NAGYKANIZSA  — BONYHÁD-MAJOS
2023. 11. 12. 13:00  

Palczert Mátyás (jobbról) immár ifi rapid 
Európa-bajnokként ülhet a sakktáblákhoz

KÉZIAJÁNLÓ
Nagykanizsa - Express Zálog Mecseknádasd

2023.10.28. 16:00
Kanizsa Aréna

Nagykanizsa - MK Pelikén Siklós SC
2023.11.11. 16:00 

Tungsram SE sportcsarnok

BAK (12.22-01.20): Úgy alkalmazkodjon a partneréhez, hogy teljesüljenek az ön kívánságai is. Semmiképp se mondjon le a saját vágyairól. Ha jól osztja be az idejét, 
menni fog minden.

2023.10.18. 13SPORT

KARDOZÓK A DOBOGÓN
A gödöllői rendezésű utánpótlás 

kard vidékbajnokságon a Nagy-
kanizsai TE 1866 vívói már-már a 
korábbi évek remeklését idézve 
szerepeltek, s hoztak haza számos 
remek dobogós eredményt.

A Batizi-Benkő Vívócsarnokban 
a kanizsai kardozók közül serdülő 
fiú kard egyéniben Bander László 
nyert aranyérmet, valamint hoz-
zá hasonlóan kard csapatban az 
NTE 1866 (Bander László, Bogdán 
Nimród, Niklesz Barnabás) is első-
séget könyvelhetett el. Gyermek 
női kard egyéniben Ferencz Nóra 
Anna ugyanúgy második lett, mint 
a gyermek női NTE-s kardegyüttes 
Ferencz Nóra Anna, Szita Anna, 
Koma-Mátyás Emma, Niklesz Sára 

KÉT KÖRÖN IS TÚL, 
KÉT HÉT MÚLVA RAJT

Beindult újra a hazai sakkélet 
berkein belül a csapatbajnoksá-
gok sora. Az NB I Charousek cso-
portjában – a Tuxera Aquaprofit 
NSK II együttesével a mezőnyben 
– már a második fordulón is túlju-
tottak, míg a Szuperliga, a bajnok 
első számú kanizsai csapattal 
október utolsó hétvégéjén rajtol, 
rögtön dupla körrel.

A cél nem titkolt a dél-zalai sak-
kozóknál, vagyis az egyes számú 
alakulat címvédése, mely évről 
évre nehéz feladatnak ígérkezik. 
Mindig van nagy terveket szö-
vögető kihívó, de a pontvadá-
szat végére lényegében másfél 
évtizede mindig kiegyenesedik 
a nagykanizsai eredménygör-
be. Ennek betudható az immár 
tizenötödik bajnoki címük volt 
a tavasszal, a Tuxera Aquaprofit 
NSK II pedig az NB I-ben már túl 
is vannak két bajnoki körön. Az 

első fordulóban a Komlói BSK ott-
honában 6:6-ra végeztek a kani-
zsaiak, akiknek soraiba visszatért 
például Beznicza Míra, a második 
mérkőzésen pedig a Széchenyi 
ESE Győrrel szemben könyvel-
hettek el 9:3-as sikert Demeter 
Dorináék – Nagykanizsán. A me-
zőny kimondottan összerázódott, 
a Nagykanizsa II pedig negyedik.

A klubhoz kapcsolódó hír, hogy 
igazoltjuk, Palczert Mátyás arany-
érmet nyert az ifjúsági korosztá-
lyos sakkozók szlovéniai rapid Eb-
jén. Mátyás az U16-osok között 
veretlenül, 7,5 pontot gyűjtve lett 
végül Európa-bajnok, s október 
28-án, a bajnoki nyitányon már 
ott is lehet Makón, ahol elsőként 
az ASE Paks, másnap pedig a 
Dunaharaszti MTK-val szemben 
ülhetnek asztalokhoz a dél-zalai 
egyesület versenyzői.

POLGÁR László

Az NTE serdülő fiú kardcsapata 
(balról Niklesz Barnabás, Ban-

der László, Bogdán Nimród)

CSÜTÖRTÖKRE MEGYEI 
RANGADÓ A KUPÁBAN

A női kosárlabda amatőr NB I 
Zöld Csoportjában a harmadik 
forduló küzdelmeit rendezték 
az elmúlt hétvégén, s a Kanizsai 
Vadmacskák SE – az előző körhöz 
hasonlóan - hazai környezetben a 
Kiss Lenke Kosárlabda Akadémia 
együttesét fogadta. A kanizsaiak 
két bajnoki után egy-egy győ-
zelemmel, valamint vereséggel 
álltak a bajnokságban.

Kanizsai Vadmacskák SE (6.) - 
Kiss Lenke KA (1.) 47-92 (18-26, 
6-20, 15-22, 8-24)

Amatőr NB I Zöld Csoport női 
kosárlabda-mérkőzés, 3. forduló. 
Nagykanizsa, Russay-csarnok, 70 
néző. Vezette: dr. Popgyákunik, 
Kovács M.

Vadmacskák: Németh L. 10, 
Rezsek 9, Kiss Szabó 14, Szil-
ágyi 5, Kékesi 4. Csere: Sche-
iber 1, Bagonyi 2, Simon E. 2, 
Simon-Riechel, Csordás. Edző: 
Gábor Erzsébet.

A korábbiakban is, amikor a 
Kiss Lenke KA fiataljai látogattak 
Nagykanizsára, volt az esemény-
nek egy különös bája, hiszen a 
nevelőklub névadója, egyben 
elnöke, a magyar női kosárlabdá-
zás egyik legendás alakja, 1989-
ben egy rövid időszak erejéig 
Nagykanizsán, a MÁV NTE színe-
iben kosarazott. A Vadmacskák 
kispadján pedig a helyi ikon, Gá-
bor Erzsébet osztotta instrukcióit 

tanítványainak, akik a találkozó 
elején nem is voltak „hajlandóak” 
feladni azon tervüket, hogy rivá-
lisuk nyomában maradjanak. Idő-
vel persze kiütközött a nagyobb 
rutin, és a korábbi években a má-
sik, erősebb csoportba rangsorolt 
fővárosiak meg is nyerték - bizto-
san - a találkozót.

- Ellenfelünk képzettebb, erő-
sebb, jóval rutinosabb csapat 
volt, s amíg tudtuk, igyekeztünk 
velük felvenni a versenyt – fo-
galmazott a Vadmacskák edzője, 
Gábor Erzsébet. - Lányainknak az 
ilyen kemény, erős felnőtt mér-
kőzés élménye még nem meg-
szokott, de megyünk tovább a 
megkezdett úton.

Annak pedig az újabb állomása 
október 19-én, csütörtökön kö-
vetkezhet a Cserháti csarnokban, 
ahol is 16.30 órától a női Hepp 
Kupa keretében a Kanizsai Vad-
macskák SE – mondhatni megyei 
rangadó keretében – a ZTE NKK 
csapatát fogadja.

POLGÁR László

A Kanizsai Vadmacskák SE (fehér sze-
relésben) amíg tudott, próbált minél 

többször eredményesen támadni

fotó: Polgár László
összetételben. Újonc fiú kard egyé-
niben Csalló Zoltán a dobogó har-
madik fokára állhatott.

POLGÁR László

fotó: Polgár László



VÍZÖNTŐ (01.21-02.19):  Váratlan és kellemes események részese lehet a hétvégén, ha kimozdul végre otthonról. Rá is fér önre valami jó dolog, hiszen van mit  
bepótolnia az elhamarkodott döntései miatt.

14 KANIZSA ÚJSÁG SZOLGÁLTATÁS

A 2023. október 4-i  
számunkban  

megjelent rejtvény 
megfejtése:

HA VÉLETLENÜL LÉP-
NEK A LÁBADRA, AZ 

PONT ÚGY FÁJ, MINTHA 
SZÁNDÉKOSAN TENNÉK.

M E G H Í V Ó
Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyűlését

2023. október 26-án (csütörtök) 14.00 órára

közmeghallgatás céljából összehívom.

Az ülés helye: Vasemberház Díszterem 
Nagykanizsa, Erzsébet tér 1-2. 

Balogh László polgármester

VÁSÁRCSARNOK
1.EMELETI ÜZLETEK KIADÓK

22 - 44 m2
 

IGÉNY SZERINT ALAKÍTHATÓ,
EGYBENYITHATÓ!

TELEFONSZÁM: +36 30/799-4989

Gyere el az Árnyékkormány 
programbemutatójára!

Hallgasd meg Dobrev Klárát, 
Szaniszló Sándort, Szitka Pétert! 

ÖNKORMÁNYZATISÁG ÉS FEJLESZTÉSPOLITIKA

DOBREV KLÁRA 
Á R N Y É K- 

M I N I S Z T E R E L N Ö K

SZANISZLÓ SÁNDOR 
Ö N K O R M Á N Y Z A T I

Á R N Y É K M I N I S Z T E R

SZITKA PÉTER 
V I D É K I  Ö N K O R M Á N Y Z A T O K É R T

F E L E L Ő S  F Ő T A N Á C S A D Ó

Kiadja: Demokratikus Koalíció 1066 Budapest, Teréz krt. 46. Kiadásért felel: Sebián-Petrovszki László pártigazgató

IDŐPONT:  

2023. október 27., péntek 17:00
HELYSZÍN:  

MEDGYASZAY HÁZ  
(8800 NAGYKANIZSA, SUGÁR ÚT 5.)

SZÓLJ HOZZÁ SZÓLJ HOZZÁ 
A SZOCIÁLDEMOKRATÁK AJÁNLATÁHOZ!A SZOCIÁLDEMOKRATÁK AJÁNLATÁHOZ!

1027 ÁK_hird_99x133.indd   11027 ÁK_hird_99x133.indd   1 2023. 10. 16.   11:112023. 10. 16.   11:11

Nyitva: H-P-ig 8-16,



HALAK (02.20-03.20): Most kedvezőnek mutatkozik az idő a munkahelyváltoztatásra. Ne gondolkodjon rajta sokáig, mert anyagilag jól járhat. Ne mástól várja a 
csodát.

2023.10.18. 15REJTVÉNY



16 KANIZSA ÚJSÁG GASZTRO

GALAMBOKI TÖLTÖTT KÁPOSZTA ÉS GESZTENYÉS LÚDLÁB

Nagy sikert aratott a 15. Ga-
lamboki Gesztenyés Napon Gál 
Sándorné Jutka a gesztenyés sü-
teményeivel. A Napfényes Rózsa 
csapat tagja a családja kedvenc 
ételét is megfőzte ez alkalomra, 
bográcsban. 

A TÖLTÖTT KÁPOSZTA  
HOZZÁVALÓI ÉS ELKÉSZÍTÉSE:
2 evőkanál zsíron 3 vöröshagy-
mát üvegesre sütünk, ha elké-
szült, 1/3 részét kivesszük a tölte-
lékbe. A maradék sülthagymához 
adunk 2 kg savanyú káposztát és 
1 kg felkockázott füstölt csülköt. 
3-4 db babérlevél és 2 evőkanál 
őrölt paprika megy még bele, ezt 
pároljuk lefedve, amíg a húsos 
töltött gombócokat elkészítjük.

A TÖLTELÉKHEZ ELŐKÉSZÍT-
JÜK A KÁPOSZTA LEVELEKET:
1 fej édes káposzta torzsáját eltá-
volítjuk, és forró, sós vízben pár 
percet főzzük, így könnyen le tud-
juk választani a leveleit. A külső 
nagyobb levelekbe csomagoljuk 
a húsos tölteléket:

HOZZÁVALÓK:
1 kg darált hús, 30 dkg előfőzött 
rizs, a félretett sült vöröshagyma, 
2 gerezd fokhagyma lereszelve, 3 
tojás, só, őrölt bors.

Ha összeállítottuk a kis töl-
töttkáposzta-csomagokat, akkor 
rétegezve berakjuk egy lábosba. 
Alulra kerül mindig a csülkös 

párolt savanyú káposzta, rá a 
gombócok, és felülre is káposzta. 
Felöntjük vízzel, de csak annyira, 
hogy ne lepje el. Ezt lassú tűzön 2 
órát főzzük még. 

Tálalása: tejföllel és „kakastaré-
jos” sült szalonnával díszítjük.

A GESZTENYÉS LÚDLÁB  
HOZZÁVALÓI ÉS ELKÉSZÍTÉSE:
1 egész tojás, 5 dkg margarin, 25 
dkg cukor. Ezeket habosra kever-
jük, és hozzáöntünk 2,5 dl tejet, 
majd hozzáadunk 25 dkg lisztet, 
1 sütőport, 1 vaníliás cukrot és 
3 ek kakaóport. Ha ezt összeállí-
tottuk, akkor hozzákeverünk még 
25 dkg bármilyen lekvárt. Végül 

sütőpapírral bélelt, 25 x 30 cm-es 
tepsibe öntjük, és 180 fokon kb. 
fél órát sütjük.

SÜTÉS KÖZBEN ELKÉSZÍTJÜK 
A GESZTENYÉS KRÉMET:

Ehhez 1 vaníliás pudingport, 3 
ek cukrot és 3 dl tejet sűrűre fő-
zünk. Ha a főtt krém kihűl, akkor 
25 dkg gesztenyemasszát, ízlés 
szerint rumaromát adunk hozzá, 
és jól kikeverjük a főtt, vaníliás 
krémmel. A kész gesztenyés kré-
met a kisült, kihűtött tésztára 
kenjük, és a tetejét csokimázzal 
bevonjuk.

 
BAKONYI Erzsébet

2023. november 9. 19:002023. november 9. 19:00
beszélgetés

www.cinemanagykanizsa.hu

jegyár

4900 Ft

majd az Üvegtigris
 című film vetítése

www.cinemanagykanizsa.hu

Helyszín: Cinema Nagykanizsa
8800 Nagykanizsa, Európa Tanács u. 2.

2023. november 9. 19:002023. november 9. 19:00
beszélgetésbeszélgetés

majd az Üvegtigris
 című film vetítése

Jászai Mari díjas, érdemes művésszel az életről, a szerepeiről és 
minden másról 

aki kérdezi: Csáki Judit színikritikus, műfordító 

CSUJA IMRE NAGYKANIZSÁN
1 PROGRAMAJÁNLÓ

HEVESI SÁNDOR MŰVELŐDÉSI KÖZPONT

Október 20. (péntek) 
Családi Hétvége
„KUTYAJÓ” CSALÁDI DÉLUTÁN
16 órától Kirakodóvásár és tanácsadás
16.30 óra Interaktív foglalkozás a DIÓ 
TEAM terápiás kutyacsapatával
A részvétel INGYENES!
17.30 óra MIÉRT A KUTYA A LEGJOBB  
BARÁTUNK?
– Prof. Dr. Csányi Vilmos, Széchenyi-díjas  
biológus,
etológus előadása
Jegyár: elővételben 2.500 Ft, 
a rendezvény napján 3.000 Ft

Október 21. (szombat) 16 óra 
Családi Hétvége - APACUKA KONCERT
Jegyár: 3.000 Ft.

Október 27. (péntek) 19 óra 
L’ART POUR L’ART: LÉGITÁRSASÁG
Jegyár: 5.490 és 5.990 Ft. 

Október 28. (szombat) 19 óra 
BUDAPEST BÁR KONCERT
A zenekar tagjai: Farkas Róbert (hegedű, 
gitár), Ürmös Sándor (cimbalom), Ök-
rös Károly (harmonika), Farkas Richárd 
(nagybőgő), Kisvári Bence (dob)
Jegyár: I. kategória: 8.500 Ft, 
II. kategória 7.500 Ft 

Október 30. (hétfő) 17 óra 
A Kertbarát Klub programja 
SÍRDÍSZ ÉS KOSZORÚ KÉSZÍTÉS
A részvétel INGYENES, minden ér-
deklődőt szeretettel várunk!

MEDGYASZAY HÁZ
Október 20. (péntek) 19 óra 
Családi Hétvége
MeArMa TRIÓ KONCERT
Az együttes 2020-ban alakult a 
nagykanizsai Farkas Ferenc Zene- és 
Aranymetszés AMI tanáraiból.
Fekete Melinda Zsófia (szaxofon), Jakobovics 
Árpád (hegedű), Simó Márta (zongora)
Jegyár: elővételben 2.500 Ft, az 
előadás napján 2.900 Ft

Október 25. (szerda) 19 óra 
RETRO KÁVÉHÁZI ESTÉK ZÁMBÓ 
JIMMY EMLÉKKONCERT
Kóczé Lajos Luigi és zenekara idézi 
meg a “Királyt” az emlékkoncerten
Jegyár: elővételben 3.800 Ft, az 
előadás napján 4.200 Ft

Október 26. (csütörtök) 18 óra
SZÁRNYALÁSOK – Herédi Zsu-
zsanna festmény kiállítása
Közreműködik: Bali Judit
Megtekinthető: november 16-ig, a 
Medgyaszay Ház előcsarnokában
A részvétel INGYENES!

MÓRICZ ZSIGMOND MŰVELŐDÉSI HÁZ
Október 21. (szombat) 19 óra 
Családi Hétvége
CSALÁDI JÁTSZÓ TÁNCHÁZ
19 óra Zagyva banda koncert
20 óra Táncház (tánctanítással)
Jegyár: 2.000 Ft
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